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Készült:  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2011. június 30-i 

üléséről, hangfelvételről 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester, Czimbalek József, Melsin Valentin (aki később érkezik), Dr. 
Novák János, Dr. Orbán Csaba, Rácz Ferenc, Sasvári Tamás, Simonovics 
Józsefné képviselők 

 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Dr. Pacári Judit 

jogtanácsos, Kliment Tiborné, Svégel Gábor, Dr. Druzsin Mónika 
irodavezetők, Szakályé Pintér Mária főigazgató, Rongáné Csányi Katalin, 
Varga Éva, Pünkösd Márton, Ivusza Tamás igazgatók 

 
Távol maradt: Melles Zoltán és Boros Bálint, képviselő jelezte távolmaradási szándékát 
 
Ormai István polgármester:  
Köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Sasvári Tamás és Dr. Novák János 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 8 igen – 
szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
135/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2011. június 30-i képviselő-
testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Sasvári Tamás és Dr. Novák János 
képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület – 8 fővel – határozatképes.  
 
Ormai István polgármester a meghívóban szereplő napirendek megtárgyalását javasolja a 
képviselő-testületek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a napirendi javaslatot azzal, hogy az 
„Egyebek” című napirend vonatkozásában az „Előterjesztés a Nagyatád, Kossuth utca 1. szám 
alatti társasház földszintjén lévő helyiséggel kapcsolatos felújítási munkák bérbe történő 
beszámításának engedélyezéséről” című előterjesztést tárgyalja meg a képviselő-testület.  
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A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja és a 
következő határozatot hozza: 
 
136/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi költségvetéséről szóló 

1/2011. (II.18.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
2.) Előterjesztés az önkormányzati tulajdonban lévő lakások bérletéről szóló 

18/1996. (VII.1.) önkormányzati rendelet módosításáról  
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
3.) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában álló lakások lakbérének 

megállapításáról szóló 9/1998. (IV. 1.) önkormányzati rendelet módosításáról  
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
4.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a 76/2002. 

(V. 23.) számú határozatával elfogadott településfejlesztési koncepció 
módosítására 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
5.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete 2011. évi 

munkatervének módosítására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
6.) Előterjesztés a Nagyatádi Városfejlesztő Kft. Felügyelő Bizottsági Ügyrendjének 

elfogadásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester  
 
7.) Előterjesztés a Somogy Megyei Önkormányzat Éltes Mátyás Általános Iskolája, 

Egységes Pedagógiai Szakszolgálata elhelyezéséről szóló megállapodásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
8.) Előterjesztés a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos hulladékkezelési helyi 

közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló 14/2003 (V. 30.) 
rendeletre tett törvényességi észrevételről  

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
9.) Előterjesztés energetikai megtakarítást eredményező beruházási lehetőségekről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
10.) Előterjesztés Nagyatád város víziközművei 2010-es fejlesztésének elszámolásáról 

és a 2011. évben elvégzendő rekonstrukciós munkákról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
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11.) Előterjesztés a helyi autóbusz-közlekedés közszolgáltatási feladatainak 2010. évi 
ellátásáról szóló beszámoló elfogadására 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
12.) Előterjesztés a Nagyatád-Kivadár, Háromfai utca 3017/2, 33105/2 helyrajzi 

számú ingatlanok tulajdonba vételéről 
 Előadó: Ormai István polgármester  
 
13.) Előterjesztés a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények intézményvezetésére 

vonatkozó munkajogi intézkedések megtételéről 
 Előadó: Ormai István polgármester  
 
14.) Előterjesztés a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények Intézménye részére 

irodahasználat biztosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
15.) Előterjesztés a nagyatádi Hunor Íjász Egyesület részére terület biztosításáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
16.) Előterjesztés a Magyar Állam tulajdonában álló, nagyatádi 016/2 számú 

olajtermelő kút ingyenes önkormányzati tulajdonba kéréséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
17.) Előterjesztés a Nagyatád, Taranyi úti elkerülő utat érintő ingatlancseréről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
18.) Előterjesztés a Nagyatád Város Önkormányzata tulajdonában álló nagyatádi 

0481/9 helyrajzi számú ingatlan egy részének telekhatár rendezés célú 
értékesítéséről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
19.) Előterjesztés az Újkútpusztán lévő, nagyatádi 0481/15 helyrajzi számú földterület 

értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
20.) Előterjesztés a Nagyatád, Szabadság - Szarvas utca sarkán lévő, nagyatádi 2539/2 

helyrajzi számú beépítetlen ingatlan értékesítési feltételeinek 
meghosszabbításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
21.) Előterjesztés a Nagyatád, Erkel Ferenc utca 1/c szám alatti lakás piaci 

értékesítéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
22.) Előterjesztés a Nagyatád, Dózsa György utca 11. szám alatti lakás piaci 

értékesítéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
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23.) Előterjesztés a Nagyatád, Bajcsy-Zsilinszky utca 1/a szám alatti társasház 
földszintjén lévő helyiség bérleti hasznosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
24.) Előterjesztés a Nagyatádi Viktória Panzió Kft. gyógyvíz átadására vonatkozó 

kérelméről  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
25.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 

 
26/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
26/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése 

közötti időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
27.) Interpellációk, kérdések 

 
28.) Előterjesztés a Nagyatád, Kossuth utca 1. szám alatti társasház földszintjén lévő 

helyiséggel kapcsolatos felújítási munkák bérbe történő beszámításának 
engedélyezéséről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
 
Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi költségvetéséről szóló 1/2011. 

(II.18.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Azok a tételek kerülnek változtatásra és igazításra azokhoz most ismeretes adatokhoz, 
amelyek értelem szerint változnak, pl. ha valamilyen jogcímen többlet állami támogatást kap 
az önkormányzat, vagy más jellegű forráshoz jut, akkor a bevételi-kiadási vonatkozását 
egyaránt átvezetik a költségvetésen. Ilyenek még például a közfoglalkoztatáshoz kapcsolódó 
költségvetési előirányzatok, vagy például a közalkalmazottak kereset kiegészítéséhez kapott, 
ill. ilyen címen felhasznált tételek. A másik csoportban azok az előirányzatok szerepelnek, 
amelyek egy-egy konkrét feladathoz kötődnek és a célok megvalósításához szükségesek, 
ilyenek például az energetikai fejlesztések előkészítését szolgáló feladatok költség-
előirányzatai.  
Nagyságrendjében sem és érdemében sem alakítja át a költségvetési rendeletet ez a módosítás, 
csupán azt a célt szolgálja, hogy aktuálisan, minél naprakészebben tükrözzék a 
költségvetésben lévő előirányzatok a tényleges gazdálkodási folyamatokat. 
A bizottságok megtárgyalták a rendelet-tervezetet, mind a négy bizottság véleményezte, hogy 
támogatja az elfogadását.  
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Az előterjesztéshez csatolásra került egy kiegészítés. Az önkormányzatnak kötött az OTP 
Bankkal egy hitelszerződést, amely egy keretet biztosít. Ennek a lehívási határideje most 
lejár, az a javaslat, hogy december 31-ig ez kerüljön meghosszabbításra.  
Mindösszesen 1.301 e Ft-ról van szó, ez az a keret, ami még rendelkezésre áll, de ezt a 
technikai módosítást meg kell tenni.  
 
Kéri, hogy a kiegészítéssel együtt fogadja el a testület a rendeletmódosítást. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata 2011. évi 
költségvetéséről szóló 1/2011. (II.18.) önkormányzati rendelet módosítására vonatkozó 
előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 8 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
137/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a Bárdos Lajos Általános Iskola 
rekonstrukciójának finanszírozására, az OTP Bank Nyrt-vel megkötött 1-2-09-4300-
0688-3 számú hitelszerződés 4. pontjában a hitel rendelkezésre tartásának határideje 
2011. december 31-ig meghosszabbításra kerüljön. 
A Képviselő-testület a szerződés-módosítás aláírására felhatalmazza a polgármestert és 
a jegyzőt. 
 
Határidő:  2011. július 15. 
Felelős:     Ormai István polgármester 
   Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzati rendeletet. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati rendeletet 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének Nagyatád Város Önkormányzata 
2011. évi költségvetéséről szóló 1/2011. (II.18.) önkormányzati rendelet módosítására 
vonatkozó 14/2011. (VI. 30.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
2.) Előterjesztés az önkormányzati tulajdonban lévő lakások bérletéről szóló 18/1996. 

(VII.1.) önkormányzati rendelet módosításáról  
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
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Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság  alelnöke: 
Egyre több személyt lakoltatnak ki, valamint megkezdődtek a lakások elárverezései is. 
Milyen megoldás várható azokkal a lakókkal, akiknek a fejük fölül a lakást várhatóan 
elárverezik? Nem fog-e csökkenni azoknak a bérlakásoknak a száma, ahol a szociálisan 
rászorultakat kell elhelyezni? Gondolkodik-e valamilyen megoldásban az önkormányzat 
ezeknek a személyeknek az átmeneti elhelyezésére vonatkozóan? 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Piaci alapon is ki kell adni ezeket a lakásokat, hiszen a kiadott lakásokból sajnos a pénz 
sokszor nem folyik be. A hasznosítatlan ingatlanok, a lakások is tudnak plusz bevételt 
termelni.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
Az előterjesztés a jövőben csökkentheti-e a bérleti díj-hátralékot? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Egyelőre az önkormányzathoz nem jutott el, hogy a lakás elárverezések folytán elhelyezési 
igénye lenne az állampolgároknak. Jelenleg nincsenek szükséglakások az önkormányzat 
lakásgazdálkodásában, de nyilván, igény esetén át kell gondolni ezt a feladatot. A szociális 
alapon bérbe adott lakásoknál az érintett bérlők között egyre nagyobb hátralék halmozódik fel 
mint lakbér, mint közüzemi díjak vonatkozásában. A piaci alapon történő lakásbérbeadás 
alkalmazása nem fog jelentős számú lakást érinteni. A lakásukat elvesztők a pályázati 
eljárások során a szociális bérlakásokra – ha ilyen kiírásra kerül – a pályázatukat be tudják 
adni. A városban a szociális bérlakásra rászorulók köre fog bővülni, ha kilakoltatásokra sor 
kerül.  
Azzal, hogy piaci alapon is lehetővé válik a lakás bérbeadás, nyilván nem szűnik meg a 
szociális alapon történő bérbeadás gyakorlata, mert igény van rá a városban. A Szociális és 
Egészségügyi Bizottságnak a bérlők kiválasztása során majd át kell gondolnia, hogy olyan 
személy részére lehet szociális bérlakást juttatni, aki ki tudja fizetni a lakbért és a közüzemi 
számlákat is. A hátralék a piaci alapon történő bérbeadással nem fog csökkenni, esetleg nem 
fog nőni a továbbiakban.  
 
Ormai István polgármester:  
A szociális alapon történő bérbe adhatóság jövedelmi határának a megemelése az, ami 
lehetővé teszi, hogy a valamivel magasabb jövedelműek is kaphassanak ilyen jogcímen 
bérlakást, akik könnyebben, vagy biztosabban tudják megfizetni a bérleti díjat. Ez az 
összefüggés az előterjesztésben szereplő két aspektus között. 
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A múlt év gyakorlatát tekintve ez a tízmilliós felhalmozódás részben önhibájukon kívül 
történt az ottani bérlőknek, mert annyira kedvezőtlen munkaerő-piaci és szociális helyzetbe 
kerültek, hogy egyszerűen nem tudták ezeket a terheket vállalni. Ugyanakkor az igazságos 
közteherviselés alapján az önkormányzatnak nem lehet kivételeznie olyan tekintetben, hogy 
egyeseknek százezres, milliós tartozásait fedezi, míg másoknak egyáltalán nincs lakásuk.  
Tapasztalható volt ugyanakkor egy olyan jelenség is a szociális bérlakások vonatkozásában, 
hogy egyes lezser életmódot folytatók nem is szándékoztak fizetni, már a beköltözéskor is 
olyan magatartást tanúsítottak, hogy nem volt várható tőlük, elhanyagolták a lakást, le kellett 
kapcsolni a közműveket. Azzal, hogy alaposabban átgondolásra kerül, hogy az arra rászorulók 
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közül ki az, aki fizetőképes és e mellett az életmódja, az életvitele mellett is van garancia rá, 
akkor valóban ezek a behajthatatlan követelések csökkenni fognak. Ez egy bizonyos 
fegyelmezettséget is fog jelenteni.  
A bedőlt lakáshitelesek elhelyezésére semmilyen lehetőséget nem biztosított az állam, aki 
kétfajta elhelyezésben gondolkodik, egy nagyméretű szociális lakásépítésbe szeretne kezdeni, 
ahol a szociálisan rászorulók, ill. bizonyos esetekben a lakáshitel-problémások elhelyezése 
volna megoldható, azonban egyelőre ilyen terv nincs Nagyatádon. Ellenben, ha bevezetésre 
kerül piaci alapú bérbeadás, akkor az, akinek több száz ezer forintra felment a hitele és azt 
már nem tudja fizetni, de egy nagyatádi értékalapú lakbért már tud fizetni. Ebben az esetben 
ők, mint érdemes rászorulók, megérdemlik azt, hogy bérlakáshoz jussanak.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság részletesen megtárgyalta a napirendet, erre a 
módosításra főleg azért van szükség, hogy ne képződjenek behajthatatlan hátralékok. A 
Szociális és Egészségügyi Bizottság arra fog törekedni, hogy ezek a hátralékok, vagy ezek a 
díjak behajthatóak legyenek.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Nem csak a hátralékok, ill. a díjtartozások óriásiak, hanem borzasztóan le is lakják ezeket a 
lakásokat. Sajnos nem a volt lakó, hanem számtalan esetben az önkormányzat az, aki viseli a 
költségét ezek lakhatóvá-tétele. Valahogy ezt is szankcionálni kellene a jövőben.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzati rendeletet. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati rendeletet 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzati tulajdonban lévő 
lakások bérletéről szóló 18/1996. (VII.1.) önkormányzati rendelet módosítására vonatkozó 
15/2011. (VI. 30.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
3.) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában álló lakások lakbérének megállapításáról 

szóló 9/1998. (IV. 1.) önkormányzati rendelet módosításáról  
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Az 550 Ft/m2 bérleti díj családbarát ár Nagyatádi viszonylatban. A kérdés az, hogy lesz-e 
annyi lakás piaci alapon történő kiutalási pályázatra, amennyire igénye lenne a városnak? 
Nagyon sokan fognak pályázni a pályázható lakásokra. 
Jelenleg hány olyan lakás van, amit piaci alapon lehet pályáztatni? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A most üresen álló lakások között 4-5 olyan lakás van, amit piaci alapon is bérbe lehet adni.  
 



 8 

A napirenddel kapcsolatosan hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester:  
Eddig kétféle módon adtak bérbe lakásokat, a szociális rászorultság elve alapján és egy erre 
vonatkozó rendelet szabályai szerint, amelynél – az előző napirend esetében - enyhítésre 
került a jövedelmi határ azért, hogy szélesebb kör tudjon érvényesen pályázni. Ebben az 
esetben jelenik meg leginkább a hátralékoknak a kérdése, ami nyilvánvalóan és szorosan 
összefügg azzal, hogy milyen élethelyzetben vannak ezek a bérlők. Nem fog csökkenni a 
szociális bérlakások iránti szükséglet, azt kell mérlegelni minden esetben, hogy milyen 
problémát szeretnének megoldani, hogyan akarják ezt kezelni. Az önkormányzat szociális 
rendelete szabályozza a szociális bérlakások bérbeadását, tartalmaz szempontokat, amelyeket 
nem lehet átlépni, nem szabad átlépni. Itt elsősorban a családokat helyezi az első helyre. A 
szociális bérlakások juttatásának a kérdését nem lehet pénzügyi kérdéssé szűkíteni, ezt sokkal 
szélesebb körben kell mérlegelni, mert ezen lakások biztosításának az a célja, hogy a 
szociálisan rossz élethelyzetben lévő családoknak segítsen a helyi önkormányzat. 
Nyilvánvalóan ebbe a gondolkodásba és a mindennapi munkába be kell emelni még 
erőteljesebben azt, hogy akinek az önkormányzat bérlakást juttat, az ennek a bérlakásnak a 
nagyon méltányos költségeit térítse meg. Nagyon szigorúan kell fellépni, hogy ezek a 
költségek befizetésre kerüljenek, elsősorban nyilván a lakbér.  
Egyértelmű a közérdekű lakások bérbeadásának a kérdése, itt jóval kisebb mértékben, 
minimálisan merülnek föl fizetéssel kapcsolatban problémák, ezek kezelhetők és ezeket 
nagyon intenzíven kezeli is a Városgondnokság. 
Az önkormányzatnak nem feladata bérlakást juttatni a bérlakást bérelni kívánók számára. Az 
önkormányzat ezzel most megnyit egy lehetőséget, amely csupán egy lehetőség, figyelemmel 
és érvényesítve a szociális bérlakások juttatásának szükségletét, kötelezettségét, feladatát, 
figyelemmel a szakemberek számára biztosított lakások szükségességére és ennek a 
biztosítására, egy az önkormányzat ezen szempontok figyelembe vételével kialakuló 
lehetősége szerint nyitják meg ezt, azzal, hogy itt nyilvánvalóan a piaci ár felé közelítő bérleti 
díjat alkalmaznak.  
Nem lehet egyik típusú bérbeadást sem háttérbe szorítani a másik típusúval szemben, ezt 
arányosan és mindezt az összefüggést mérlegelve kell majd biztosítani.  
Ezek a módosítások, amelyeket egyrészt elfogadott, egyrészt tárgyal a képviselő-testület, 
kifejezetten segítik, hogy minél harmonikusabban tudják összeegyeztetni ezeket az 
összefüggéseket.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzat tulajdonában álló lakások 
lakbérének megállapításáról szóló 9/1998. (IV. 1.) önkormányzati rendeletet. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati rendeletet 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja.  
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat tulajdonában álló 
lakások lakbérének megállapításáról szóló 9/1998. (IV. 1.) önkormányzati rendelet 
módosítására vonatkozó 16/2011. (VI. 30.) rendelete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
4.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a 76/2002. (V. 

23.) számú határozatával elfogadott településfejlesztési koncepció módosítására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
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Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A Fonalgyár kerítése nem illik bele a városképbe, riasztó. Az Állami Főépítész egy védősávot 
javasol a határterületek megoldására. Ezt hogy tervezi a város megoldani? 
 
Ormai István polgármester:  
Az előterjesztés szerint, a Cérnagyár kerítésével semmit nem kívánnak tenni, az nem az 
önkormányzat feladata, nem rendelkezik semmilyen kompetenciával, az a gyár tulajdonában 
van.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A határozati javaslatban is szerepel, hogy a beépíthetőségét illetően a környező lakott 
területek védelme érdekében védősávot kell kialakítani, tájba illő, hagyományos 
településekhez illeszkedő háromszintes (cserje, bokor, fa) őshonos fafajokkal és cserjékkel.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-
testületének a 76/2002. (V. 23.) számú határozatával elfogadott településfejlesztési koncepció 
módosítására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 8 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
138/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete 76/2002.(V.23.) számú 

településfejlesztési koncepciójáról szóló határozatának 2.2. Ipar pontja „Javaslat” 
részének előírása az alábbiak szerint módosul: 

      „A lakóterületeken található telephelyek közül a környezetüket zavaró üzemeket 
környezetvédelmi-technológiai szempontból korszerűsíteni kell. A jogszabálynak 
megfelelő maximális beépítési lehetőséget kell biztosítani a Coats Crafts Hungary 
Kft-hez tartozó 1580/1 hrsz-ú terület - elfogadott helyi építési szabályzat és 
szabályozási terv szerinti – beépíthetőségét illetően azzal, hogy a környező 
lakóterületek védelme érdekében védősávot kell kialakítani tájba illő, hagyományos 
településképhez illeszkedő háromszintes (cserje, bokor, fa) őshonos fafajokkal és 
cserjékkel.” 
 

2. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete az egységes szerkezetbe foglalt 
településfejlesztési koncepciót - a határozati javaslat 1. pontja szerinti módosítással – 
jóváhagyja. 

 
Határidő: 2011. december 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
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5.) Előterjesztés Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete 2011. évi 

munkatervének módosítására 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Gondolkodott azon, hogy érdemes-e elhúzni az SZMSZ-t szeptember 1-ig. Úgy tűnik, hogy 
érdemes és jó lenne felrakni a tervezetet – ha már a jegyzőnő is legalább egyszer átnézte – a 
város honlapjára, hogy az állampolgárok is tudjanak véleményt alkotni róla és esetleg ha 
onnan érkeznek javaslatok-észrevételek, azok jogszerűségének megvizsgálása után a végső 
elfogadás során ezt is figyelembe lehet venni.  
 
Ormai István polgármester:  
Az Önkormányzat és Szervei Szervezeti és Működési Szabályzatát javasolja a szeptember 1-i 
ülésre napirendre tűzni.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-
testülete 2011. évi munkatervének módosítására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 8 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
139/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
1.)  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2011. évi munkatervét 

az alábbiak szerint módosítja: 
- A 2011. augusztus 25-ére tervezett testületi ülés 2011. szeptember 1-jén kerül 
megtartásra. 

 
2.)  A Képviselő-testület a 2011. augusztus 25-i ülés napirendi sorának tervezetét 

kiegészíti az „Előterjesztés az Önkormányzat és Szervei Szervezeti és Működési 
Szabályzatáról szóló önkormányzati rendelet elfogadásáról” című napirenddel. 

 
Határidő:  Azonnal a munkaterv módosítására 
  2011. szeptember 1. az SZMSZ tárgyalására 
Felelős:      Ormai István polgármester 
 
 
6.) Előterjesztés a Nagyatádi Városfejlesztő Kft. Felügyelő Bizottsági Ügyrendjének 

elfogadásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Városfejlesztő Kft. Felügyelő 
Bizottsági Ügyrendjének elfogadására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 8 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
140/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztés 1. számú 

mellékletében szereplő Nagyatádi Városfejlesztő Korlátolt felelősségű Társaság 
Felügyelő Bizottságának Ügyrendjét elfogadja. 

 
2.) A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét, hogy a határozati 

javaslatban elfogadott ponthoz kapcsolódó dokumentumokat aláírja és a szükséges 
nyilatkozatokat megtegye. 

 
Határidő: 2011. július 1. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
7.) Előterjesztés a Somogy Megyei Önkormányzat Éltes Mátyás Általános Iskolája, 

Egységes Pedagógiai Szakszolgálata elhelyezéséről szóló megállapodásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Somogy Megyei Önkormányzat Éltes 
Mátyás Általános Iskolája, Egységes Pedagógiai Szakszolgálata elhelyezéséről szóló 
megállapodására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 8 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
141/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Somogy Megyei 

Önkormányzattal kötött, a Somogy Megyei Önkormányzat Éltes Mátyás Általános 
Iskolája, Egységes Pedagógiai Szakszolgálata elhelyezéséről szóló, az előterjesztés 
mellékletét képező megállapodást elfogadja.  

          
2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Nagyatád 

Város Polgármesterét a Somogy Megyei Önkormányzat Éltes Mátyás Általános 
Iskolája, Egységes Pedagógiai Szakszolgálata elhelyezéséről szóló megállapodás 
aláírására.  

 
Határidő: 2011. július 1. 
Felelős: Ormai István polgármester 
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8.) Előterjesztés a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos hulladékkezelési helyi 

közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló 14/2003 (V. 30.) rendeletre 
tett törvényességi észrevételről  

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Részletesen ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Ebben a témában számtalan vita és megbeszélés volt. Szükségszerű a dolog újra áttekintése, 
nagyon örül annak, hogy most esély van arra, hogy ez megoldódjon.  
A szelektív hulladékgyűjtők ürítését ki fizeti? A díjazás mibe van beépítve?  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
A város nagyon sok kritikát kapott a hulladékgazdálkodási rendelet miatt. Most még 
nehezebb helyzetben vannak, mert sem egy meghatározott mennyiséget, sem egy 
lakólétszámot nem lehet figyelembe venni a Kormányhivatal szerint. Űrmértéket lehet 
figyelembe venni. Nagyon kell vigyázni, mert az illegálisan elszórt szemét elszállítása eddig 
nagyon sok költséget okozott, a városnak kellett magára vállalnia. Szeptemberig egy olyan 
igazságosnak tűnő rendeletet kell alkotni, hogy a társasházak és a családi házak se sérüljenek. 
A zöldhulladék elszállítása a társasházaknál nem történik értelem szerűen, a költségben 
viszont szerepelt, ott viszont az edényeket mosni kellett. Ezt a szolgáltató biztosította. Meg 
kell találni azt a középutat, hogy valóban a lakosság és az önkormányzat a saját érdekét is 
lássa. Ez most nehezítette a tarifa-kialakításhoz megalkotandó szabályozásokat.  
 
Ormai István polgármester:  
Éves szinten van egy kalkulációja a hulladék elszállítás-kezelési tevékenységnek, amelynek a 
kiadási és a bevételi oldala is a szelektív gyűjtéssel kapcsolatos kiadások is és az ehhez 
kapcsolódó bevétele.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság ülésén hosszan tárgyaltak a témáról. Igazságos 
megoldást sohasem fognak találni, mert az egyik érdekcsoportnak ez, a másiknak az a jó. 
Lehet, hogy a társasházaknak lesz egy igazságosabb, olcsóbb megoldás, de ugyanakkor 
összességében a költségek nem fognak csökkenni. Valahol a költségeket le kell osztani.  
Azok a legtisztább városok, ahol a szemétszállítás költsége be van építve a kommunális 
költségekbe, de sajnos a nagy szegénységben ezek a helységek is visszaállnak az egyéni 
térítési díjra, meg fogják majd látni ők is, hogy mennyivel több lesz a szétszórt szemét.  
Eddig rengeteg 50 literes szemétszállító tartály került forgalomba, amelyek már nem lesznek 
szabványosak, mert jönnek a 80 literesek. Lehet, hogy a térítési díja nem lesz több, ebben az 
esetben ez egy nagyon jó megoldás lehet.  
De összességében az egész rendszer sokkal igazságosabb nem lesz, legfeljebb csak 
jogszerűbb lesz a megoldás. Arra kell törekedni, hogy amennyire lehet, közelítsen ez a kettő.  
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Ormai István polgármester:  
Nagyon pesszimista volt a képviselő úr hozzáállása. Úgy kell nekiállni, hogy egy igazságos, 
jól működtethető rendszert tudnak kialakítani a közös gondolkodással. Nagyon sok ismeret 
van a problémákról, a nehézségekről. A tapasztalatokat összegyűjtve, azokat rendszerezve, jó 
összhangot kialakítva biztos, hogy előre tudnak majd lépni. 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Szintén nem látja ennyire pesszimistán. Az átalakulás lényege a környezettudatos magatartás 
felé történő irányítás.  
 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság  alelnöke: 
14:50 – 14:51-ig nincs bekapcsolva a képviselő asszony mikrofonja. 

Más településeken - ahol a helyi rendeletben nem talált kifogást a kormányhivatal - mi alapján 
állapítják meg a díjakat?  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Minden lakos számára igazságos rendeletet hozni képtelenség. Erős a gyanúja, hogy ha a 
Kormányhivatal által leírt észrevételek alapján kerül megállapításra a hulladékszállítás díja, 
akkor ez a díj 20-30 %-kal növekedni fog. A lakók számára ez nem lesz túl kedvező. Vannak 
benne olyan pontok, amelyek betarthatatlanok. Korábban volt egy hulladékszállítási rendelet, 
amely kiválóan működött, mindenki elfogadta. Nem kellett volna Alkotmánybírósági 
döntésekkel felrúgatni egy olyan rendszert, ami normálisan működik és bevezetni egy olyat, 
amely pedig ellenőrizhetetlen,  kezelhetetlen és semmire nem megy.  
Novák úr azt mondta, hogy a lakók örülni fognak, mert a 80 literes nem kerül többe, de akkor 
a 110-es és a 120-as pedig kevesebbe fog kerülni, ebből következően a cég bevételei 
csökkennek, tehát árat kell emelnie, innentől kezdve a 80 literesnek az ára magasabb lesz, 
mint az 50 literes, a kör körbeér. Nem lesz túl egyszerű, szintén meglehetősen pesszimista ez 
ügyben. Lehet környezettudatos életmódra nevelni az embereket, de őket a jelen gazdasági 
helyzetben a pénz érdekli, nem a környezettudatos magatartás.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
A külső területekről sajnos általában behordják a szemetet a városba, de a rosszabb az, amikor 
az árokba dobják. Jobban kellene propagálni a szelektív hulladékgyűjtést.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Sok társasháznál és családi háznál már a gyűjtőedények is szelektíven vannak kihelyezve. 
Érdemes lenne erőltetni a szelektív hulladékgyűjtést itt is, talán így ritkább lenne a szállítás.  
 
Megérkezik a képviselő-testület ülésére Melsin Valentin képviselő. 

A képviselő-testület létszáma: 9 fő.  

 
Ormai István polgármester:  
Ez egy szép feladat, amelynél nagyon sok szempontot kell érvényesíteni. Mivel kötelező 
közszolgáltatás, meghatározni egy dolgot lehet - a mostani ismeretek szerint - a legkisebb 
edényméretet. Továbbá kéttényezős díj bevezetésére is van lehetőség. Valahonnét el kell 
azonban indulni, amire fel lehet építeni újra ezt a rendszert. Módosítgatásokkal és a mostani 
rendelet néhány ponton történő megváltoztatásával nem lehet az előttük álló feladatot 
megoldani, mert egy teljesen új alapokra helyezett, tulajdonképpen új rendelet-alkotásról lehet 
beszélni. A terv az, hogy  a szeptember 1-i ülésre behozzák a javaslatot.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos 
hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló 14/2003 (V. 
30.) rendeletre tett törvényességi észrevételre vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot 8 igen 
szavazat és 1 tartózkodás mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
142/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja a Somogy 

Megyei Kormányhivatal a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos 
hulladékkezelési helyi közszolgáltatásról és a közterületek tisztántartásáról szóló 
14/2003. (V. 30.) rendeletre tett törvényességi észrevételét. A törvényességi 
észrevételben megjelölt jogszabálysértő rendelkezéseket a rendelet felülvizsgálatát 
követően, 2012. január 1-én hatályba lépéssel módosítja. 

 
2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 

települési szilárd hulladékkal kapcsolatos közszolgáltató kiválasztására irányuló 
közbeszerzési eljárás lefolytatására külső szervezet megbízására kerüljön sor. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a közbeszerzési eljárást 
lebonyolító szervezet kiválasztására irányuló pályázati eljárás lefolytatására. 

 
Határidő: 2011. augusztus 30. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
9.) Előterjesztés energetikai megtakarítást eredményező beruházási lehetőségekről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Részletesen ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
Mi várható a többi önkormányzati épülettel kapcsolatban, azok mikor kerülnek bevonásra a 
programba?  
Miért pont ezt a négy ingatlant választották ki? 
Mi lesz az Árpád iskola vonatkozásában a nyári hulladék hővel? 
A 75 millió Ft önrészért mit kap cserébe a város? Hány új munkahely jön létre?  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Az önrész kitermelésére a város anyagi helyzete nem biztos, hogy megfelelő, végig kell 
gondolni. Mennyi munkahely jön létre? A rendelkezésre álló szűkös anyagi forrást úgy 
kellene elosztani, hogy legalább fele munkahelyteremtő beruházásokra legyen elköltve és nem 
kellene az egészet elkölteni olyan beruházások önrészére, ami nem hoz létre új 
munkahelyeket. 
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Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Jobban örült volna annak, ha ezeket a kérdéseket a bizottsági üléseken teszik fel a képviselő 
urak, mert ott bővebben lehetett volna tárgyalni a szakmai részéről a témának.  
Az elektromos és a gázenergia-felhasználást vizsgálták meg három évre visszamenőleg 
minden egyes önkormányzati intézménynél. Ezt egy mátrixban kezelve áttekinttették az 
épület nagyságrendje, a műszaki állapota, a felhasználás jellege és ennek a két 
energiahordozónak a felhasználása milyen formában és milyen nagyságrendet hoz. Ebből a 
képletből egy arányszámot kaptak, amelyeket összevetették. Ez alapján jött ki a fontossági 
sorrend, ami alapján már az előző előterjesztésben is megfogalmazódtak – ez már nem az első 
ilyen jellegű előterjesztés – a paraméterek, amikből a képviselő-testület kapott egy elvi 
gondolatsort, hogy melyek azok az épületek, amivel foglalkozni kívánnak. Ezt a képviselő-
testület el is fogadta. Ezek után következett az elő audit, ahol már szűkebb körben mérték meg 
ezeket az épületeket. Ez volt a második lépcsőfoka ennek a munkának, aminek az eredményét 
a jelen előterjesztés tartalmazza. Ebből a pár gondolatsorból a végkövetkeztetés és a 
képviselő-testület felé a javaslat az, hogy erre a két épületre dolgozzák ki a konkrét pályázati 
dokumentációt és a nagyságrendjét, az önrész elérhetőségét jelen pillanatban feléri a város.  
A harmadik eleme a napelem-park létrehozása. A nyári-téli időszakban nem egy az egyben 
megy rá a hálózatra, hanem az E.On-nal történik egy megállapodás, ami azt jelenti, hogy 
amikor termel és működik a napelem-park, akkor az bemegy az E.On hálózatára és puffer 
tárként működik, ott használja az aki szerződést kötött a céggel és értelemszerűen a téli 
időszakban az E.On más forrásokból ugyanúgy ezt visszapótolja.  
Megállapodás kérdése, hogy 1 KW-tot megtermel a napelem-park, akkor a másik oldalon, 
amikor az intézménynél felhasználásra kerülnek ezek a források, akkor a számlából 1 KW-tot 
jóváírnak az önkormányzat számára. Ez elszámolásnak ez a logikája.  
 
Ormai István polgármester:  
Az asztalnál olyanok ülnek, akik jól ismerik a várost, akik az előző évek során figyelemmel 
kísérték azt, hogy mi történik Nagyatádon, milyen munkát végez az önkormányzat.  
Az intézmény-felújítási program kezdetekor a József Attila Kollégium esetében 
megvalósításra került egy beruházás részeként a teljes épületenergetikai korszerűsítést.  
Utána következett az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola, ahol megvalósításra került 
az épület teljes energetikai korszerűsítése. Mindkét esetben azt kell ez alatt érteni, hogy nem 
csak a hőszigetelés valósult meg, hanem a lehető legkorszerűbb hőtermelő berendezéseket, 
kazánokat építették be, amelyek a leghatékonyabban használják fel az energiát és biztosítják a 
fűtést. Ugyanez a teljes energetikai korszerűsítés történt a Bárdos Lajos Általános Iskola 
esetében, a Művelődési Központ és a Könyvtár esetében is a legkorszerűbb hőtermelő 
berendezés beépítésével. Ugyanez történik a bölcsőde esetében is.  
Ha végiggondolják a képviselők, akkor a nagy alapterületű, igazán nagy önkormányzati 
épületeknél érvényesítették ezt a szempontot, nem ma kezdik el ennek a szempontnak az 
érvényesítését, folyamatosan végezték az elmúlt évek során. Még továbbgondolva látszik az, 
hogy a jelentős nagyságrendű épületek köre szinte teljesen leszűkült és azok maradnak, 
amelyeket az előterjesztés tartalmaz, az Árpád Fejedelem Általános Iskola, valamint a 
Városháza.  
Az épületenergetikai korszerűsítés esetében arról beszélnek, hogy az Árpád Fejedelem 
Általános Iskolában és a Városházán ki tudják cserélni azokat a nyílászárókat, amelyeket a 
lélek tart. Többféle szempontot kell érvényesíteni, meg fog valósulni egy időszerű homlokzat 
felújítás is.  
Ebben a témában nem értelmezhető az, amit az Orbán képviselő úr felvetett. Egy 
épületenergetikai korszerűsítésnél azt a kérdést feltenni, hogy hány munkahelyet teremt? Ezek 
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egyszeri beruházások, amelyek nem jelentenek ilyen aspektust. A pályázati szempontok 
között például szó nincs arról, hogy ezeknek munkahelyet kellene teremteni.  
A városfejlesztési program elfogadásakor megfogalmazásra került az, hogy nyilvánvalóan 
olyan fejlesztéseket, beruházásokat kívánnak megvalósítani – ott kijelölésre kerültek célok – 
amelyeknek a forrás-biztosításánál vagy külső forrásra, harmadik feles beruházási partnerre, 
lehet számítani, vagy olyanra, ami megtérülő beruházás. A következő egy-két évben ezekben 
a mértékekben nem lehet olyanra számítani, hogy ne ezeket a szempontokat vegyék 
figyelembe. Nincs olyan forint, amit most el lehet felezni. Ha ezeket a beruházásokat nem 
végzik el, akkor ezek az önrészek nincsenek, nem állnak rendelkezésre. Ezek akkor állnak 
rendelkezésre, ha ezeket a beruházásokat elvégzik azért, mert ezek megtérülő beruházások. 
Abban az esetben jelennek meg, ha van beruházás és ez megtérül. Ezek nem meglévő, 
félretett források, hanem olyanok, amik aktivizálhatók és bevonhatók az önkormányzat 
gazdálkodásába, és amelyek belátható időn belül megtakarításokat eredményeznek.  
A pályázati konstrukcióban külön jobb arányú támogatást kapnak az egyben alternatív 
energiákat is a programba bevonó célok. Ha kihagyják a napenergia hasznosításának a 
lehetőségét, akkor nem 15 %-os önrész jelenik meg, hanem 40 %-os. Érdemes bevonni, a 
Városházánál nem kétséges a hasznosíthatósága bármikor is és az iskolánál is vannak olyan 
technikák, amelyekkel hasznosítható, bármilyen időszak is van.  
A jobb, a magasabb támogatási arányú programokon induljon inkább az önkormányzat.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
Örömére szolgált a korházról olvasni, hiszen közismert és több évtizede ismert probléma 
egyik részeleme a nyílászárók állapota. Elszomorító volt olvasni azonban azt, hogy a kórház 
esetében jelentős kockázatot jelent az országos egészségügyi rendszer átalakításának 
kiforratlansága, ami miatt a mai helyzet nem ad megfelelő teret a partnerekkel való érdemi 
tárgyaláshoz, így e pályázat benyújtására nem látnak most reális esélyt. Reméli, hogy az 
egészségügyi rendszer átalakításának kiforratlansága immár csak az egyetlenegy probléma, 
ami ezen a téren hátra van, hiszen az üzemeltető pályázatának egyik vállalása volt „A-B” 
épületrész nyílászáróinak 24 hónapon belüli lecserélése, majd a „C-D” épületrész 60 hónapon 
belüli lecserélése. Eltelt három év és a kórházban semmiféle nyílászárócsere nem történt. 
Indokként mindig azt hallhatta, hogy pályázati lehetőségre vár az üzemeltető. Itt a pályázati 
lehetőség, mégsem fog semmi történni, ami elég szomorú. Reméli azonban, hogy ez már csak 
az egyetlen akadály ezen a területen és hamarosan előre lehet lépni.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
A megtakarítás nagyjából a használati meleg vízre korlátozódik, a polgármester úr érvét 
viszont el tudja fogadni. Szakmailag azonban nem tartja indokoltnak. 
A szolnoki kórháznál is hasonló beruházás történt a közelmúltban, a fűtési költségben éves 
szinten több, mint 100 millió Ft-os megtakarítást jelent.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Az önkormányzat tevékenységével eddig az volt a fő gond, hogy túlvállalta magát, olyan 
beruházásokba ment bele, amelyek nagyon szépek, csak ezeknek az önrészét ki kell fizetni és 
így eléggé eladósodott az önkormányzat. Szükség van ezekre a beruházásokra, csak az önrész 
kifizetésével tovább adósodik az önkormányzat, ugyanakkor nem tudták megvalósítani azt az 
alapot, amellyel a vállalkozókat szerették volna támogatni, azokat a vállalkozókat, akik 
munkahelyeket teremtenek. Ezt az összeget lehet ilyen és olyan célra is használni. Hasonló 
pályázatok biztos, hogy lesznek jövőre is és utána is, most nincs olyan helyzetben az 
önkormányzat, nagyon meg kell fontolnia azt, hogy ezt az önrészt ki tudja-e most fizetni és 
feltétlen bele kell-e menni. Máskülönben léteznek a kiserőmhöz hasonló energetikai 
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pályázatok is, amik munkahelyeket is teremtenek, tehát az energetikai szektoron belül is lehet 
differenciálni. Vannak olyanok, ahol  munkahelyek is létrejönnek és ahol nem jönnek létre.  
 
Ormai István polgármester:  
Nehogy félreértés legyen! A képviselő úr egy olyan virtuális dolgot feszeget, amely nincsen. 
Ez az önrész nincs. Most akarja elosztani azt, ami nincs. Akkor lesz, ha csinálnak valamit. Ha 
nem csinálnak semmit, akkor ez nem lesz és nem lehet máshova adni. Ez a dolog lényege.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
Nem ért egyet az Orbán képviselő úr által elmondottakkal, hiszen ha megnézi a képviselő úr, 
egyértelműen le van írva, hogy mi ezeknek a beruházásoknak a megtérülési ideje. Ez azt 
jelenti, hogy adott időszak alatt – viszonylag rövid idő alatt – a ráfordított pénz bejön, 
onnantól fogva tisztán megtakarítás van a működésben. Mindenképpen indokolt 
beruházásokról van tehát szó, ez nem képezheti vita tárgyát, hiszen előrelépés történik rövid 
idő alatt, ha ezek a számok állnak. 3,9 év, 3,3 év azt jelenti, hogy ennyi idő után egy fillérbe 
sem kerül, az energia megtakarítással a beruházási összeg visszajön és onnantól a tiszta 
megtakarítást majd másra lehet felhasználni, például munkahelyteremtésre. Ha ilyen lehetőség 
adódik, ezeket meg kell lépni.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Egyet ért Melsin képviselő úrral. Ha szabad forrásokat szeretnének elérni, akkor költségeket 
kell csökkenteni. Hogy lehet költséget csökkenteni? Ha a működési kiadásokból faragnak le, 
például kevesebbet költenek fűtésre, földgázra, energiára. Ezeket a megtakarításokat aztán 
lehet más címre használni.  
Lehet, hogy lezáródik ez az időszak és nem írnak ki több ilyen pályázatot és oldja meg 
mindenki, ahogy tudja.  
A határozati javaslat az, hogy az önkormányzat készítse el a pályázatokat, a testület utána 
úgyis dönt, hogy arról, hogy mit fog megvalósítani. Előrerohanva azon vacillálni ne érdemes, 
hogy az önrész meglesz-e, vagy sem, a lehetőséget meg kell adni és amikor majd konkrétan 
lehet látni, hogy mibe kerül, mennyi önrész van és azt elő lehet-e teremteni… még nyertes 
pályázatnál is lehet azt mondani, hogy nem. Egy folyamat elindulását követően 2-3 év kell a 
megvalósulásig, lehet, hogy akkor olyan helyzetben lesz az önkormányzat, hogy elő tudja 
majd teremteni az önrészt.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az energetikai megtakarítást eredményező 
beruházási lehetőségekre vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 9 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
143/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy az 

energetikai megtakarítást eredményező beruházások további előkészítése 
folytatódjon.  

 
2. A Képviselő-testület felkéri a város polgármesterét, hogy szakemberek bevonásával 

az alábbi feladatokra készüljenek el a pályázatok beadásához szükséges 
dokumentumok: 
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- Az Árpád Fejedelem Általános Alapfokú és Művészetoktatási Iskola 
épületének energetikai fejlesztése / pályázati forrás a KEOP 4.9.0 
Épületenergetikai fejlesztések megújuló energiaforrás hasznosítással 
kombinálva 
 

- A Polgármesteri Hivatal épületének energetikai fejlesztése / pályázati 
forrás KEOP 4.9.0 Épületenergetikai fejlesztések megújuló energiaforrás 
hasznosítással kombinálva  

 
- Napelemes áramfejlesztő telep létesítése a nagyatádi 0220/30 hrsz-ú 

ingatlanon / pályázati forrás a KEOP 4.2.0/B Helyi hő és hűtési igény 
kielégítése megújuló energiaforrásokkal 

 
Határidő: 2011. december 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
 
10.) Előterjesztés Nagyatád város víziközművei 2010-es fejlesztésének elszámolásáról és a 

2011. évben elvégzendő rekonstrukciós munkákról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád város víziközművei 2010-es 
fejlesztésének elszámolásáról és a 2011. évben elvégzendő rekonstrukciós munkákra 
vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 9 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
144/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Képviselő-testülete a 2010-es víziközmű rekonstrukciós program 

megvalósításának elszámolását az előterjesztésben foglaltak szerint elfogadja. 
 
2. A Képviselő-testület egyetért a 3. sz. mellékletben részletezett Nagyatád város ivóvíz 

és szennyvízrendszer 2011. évi rekonstrukciós programjával. 
 

3. A Képviselő-testület a rekonstrukciós munkákhoz szükséges 6.535 eFt pénzügyi 
fedezetet az üzemeltető DRV Zrt-től az önkormányzatnak járó 2011. évi 
koncessziós díj összegéből biztosítja. 

 
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Ormai István polgármester 
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11.) Előterjesztés a helyi autóbusz-közlekedés közszolgáltatási feladatainak 2010. évi 
ellátásáról szóló beszámoló elfogadására 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Az önkormányzat feladata az autóbusz-közlekedést megoldani a Babay iskolás diákok 
számára. Mennyiben fogja ez befolyásolni ezt 2,2 millió Ft-os a díjtételt az idei évre 
vonatkozóan?  
 
Ormai István polgármester:  
Reméli, hogy nem ez az adat szerepel majd a 2011-es elszámoláskor, mert a testület hozott 
döntéseket. Ez a 2010-es év lezárása és ehhez képest 2011-ben gyökeresen megváltoztatásra 
került a rendszer. A mostani működésben, ami a tavaszi időszakban volt és ami 
szeptemberben lesz, ezek a 2010. évi beszámolóban szereplő feladatok már nem szerepelnek. 
Jóval kisebb volumenű és más jellegű elszámolás lesz. Ez a helyi közlekedésre vonatkozik. A 
helyi közlekedés teljes egészében átalakításra került, ehhez képest egy sokkal olcsóbb 
megoldás lesz.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a helyi autóbusz-közlekedés közszolgáltatási 
feladatainak 2010. évi ellátásáról szóló beszámoló elfogadására vonatkozó előterjesztés 
határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 9 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
145/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
A Képviselő-testület a Kapos Volán Zrt által benyújtott, „Nagyatád város helyi 
autóbusz-közlekedési közszolgáltatási feladatainak 2010. évi ellátásáról” szóló 
beszámolót jóváhagyja. A szolgáltatás finanszírozására az önkormányzat 2011. évi 
költségvetési rendeletében 2.200 eFt-ot biztosít. 
 
Határidő: 2011. december 31. 
Felelős: Ormai István polgármester   
 
 
12.) Előterjesztés a Nagyatád-Kivadár, Háromfai utca 3017/2, 33105/2 helyrajzi számú 

ingatlanok tulajdonba vételéről 
 Előadó: Ormai István polgármester  
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád-Kivadár, Háromfai utca 3017/2, 
33105/2 helyrajzi számú ingatlanok tulajdonba vételére vonatkozó előterjesztés határozati 
javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 9 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
146/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 

Nagyatád 3017/2 és 3105/2 helyrajzi számú ingatlanok térítés nélkül Nagyatád 
Város Önkormányzatának tulajdonába kerüljön. 

 
2.  A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a tulajdonba vételhez 

szükséges dokumentumok aláírására. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Ormai István  
 
 
13.) Előterjesztés a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények intézményvezetésére 

vonatkozó munkajogi intézkedések megtételéről 
 Előadó: Ormai István polgármester  
 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Teljes mértékben egyet ért a jelenlegi gazdasági vezető megbízásával. Az intézményvezető és 
a gazdasági vezető között a jelenlegi szabályozás szerint van egy gazdasági kapcsolat, a 
gazdálkodás rendjével kapcsolatosan. Nem lehet ugyanaz a kötelezettségvállaló utalványozó, 
ill. az ellenjegyző. Erre már megszületett-e a megoldás?  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az intézmény dolgozói körében ez a feladat megosztható, mert a személyi feltételek 
rendelkezésre állnak, hogy ez a három hatáskör elváljon egymástól. Valószínűleg ez már 
eddig is így volt szabályozva az intézménynél, hiszen a gazdasági vezető általános helyettese 
az intézményvezetőnek. Ez azt jelenti, hogy távollétében helyette eljár. Ezekben az esetekben 
már eddig is így gyakorolták a kötelezettségvállalás, ellenjegyzés, utalványozás jogkörét.  
 
Ormai István polgármester:  
Ivusza Tamás intézményigazgató nyugdíjba vonul, kicsit talán sorszerű is, hogy éppen a mai 
nap az utolsó munkanapja a város szolgálatában. Ivusza Tamás ennek az intézménynek az 
alapító igazgatója, amikor létrehozták ezt az intézményt, akkor ő alakította ki a rendszerét, 
alakította ki ott a munkát, minden szükséges vezetői feladatot ő végzett el. Egy intézmény 
létrehozása, megalapítása, elindítása különösen sokrétű, nehéz és hozzáértést igénylő feladat. 
Korábban a Városi Sportcsarnok vezetője volt hosszú időn keresztül. 
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A Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények az önkormányzat intézménye, az elmúlt években 
Ivusza Tamás igazgatói munkája során eredményesen dolgozott. Minden feladatának, minden 
küldetésének eleget tett és ebben nyilvánvalóan nagyon nagy szerepe van az intézmény 
vezetőjének.  
Köszöni az igazgató úr munkáját, köszöni azt, hogy elhivatottan, hozzáértően és az 
önkormányzat szempontjait, a város érdekeit, a lakosság szempontjait figyelembe véve 
vezette, irányította, igazgatta ezt az intézményt. Köszöni ezt a munkát, mert ez jó példája volt 
itt Nagyatádon annak, hogy hogyan lehet bonyolult, nehéz, szerteágazó, sok problémával, 
nehézséggel tűzdelt és részes feladatot jól megoldani.  
Jó egészséget, jó nyugdíjas éveket kíván Ivusza Tamás úrnak.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények 
intézményvezetésére vonatkozó munkajogi intézkedések megtételére vonatkozó előterjesztés 
határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot 8 igen 
szavazattal és 1 tartózkodás mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
147/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Fürdők és 

Sportlétesítmények igazgatójának, Ivusza Tamás úrnak a jognyilatkozatát – mely 
szerint a közalkalmazotti jogviszonyáról 2011. június 30. hatállyal lemond – 
tudomásul veszi. 

 
2. A Képviselő-testület 2011. július 1. napjától a Nagyatádi Fürdők és 

Sportlétesítmények intézményvezetői megbízására kiírandó pályázati eljárás 
eredményes lezárásáig, de legfeljebb egy év időtartamra az igazgatói feladatok 
ellátásával az eredeti munkaköre megtartása mellett Horváthné Simon Anikó 
gazdasági vezetőt bízza meg. Illetményét 309.700 Ft-ban állapítja meg. 

 
3. A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert, hogy a szükséges munkajogi 

intézkedések megtételére intézkedjen. 
 
Határidő: 2011. július 1. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
14.) Előterjesztés a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények Intézménye részére 

irodahasználat biztosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények 
Intézménye részére irodahasználat biztosítására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot 8 igen 
szavazattal és 1 tartózkodás mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
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148/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat tulajdonában 
álló, nagyatádi 448/2 helyrajzi számú Nagyatád, Baross Gábor u. 1. szám alatti épület 
földszintjén elhelyezkedő 16,37 m2 nagyságú, 1. számú helyiségre a Nagyatádi Fürdők és 
Sportlétesítmények intézménye részére: 

- 2011. július 1. napjától, 
- az irodára eső rezsiköltségek megfizetése mellett, 
- visszavonásig a használat jogát biztosítja. 

 
Határidő: 2011. július 1. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
Ormai István polgármester rövid szünetet rendel el. 

 

Szünet után: 
 
 
15.) Előterjesztés a nagyatádi Hunor Íjász Egyesület részére terület biztosításáról  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Nagyon örül, hogy ez a kérés megoldásra kerül. A Hunor Íjász Egyesületben nagyon sok 
fiatal vesz részt, az íjászaton kívül hagyományőrzést is végeznek, sok rendezvényen, többek 
közt önkormányzati rendezvényeken is részt vesznek, külön színfoltja a városnak az 
egyesület.  Nagyon jó helynek tartja a Szoborpark melletti területet, kéri a testületet, hogy 
támogassák az egyesületet a munkájukban.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a nagyatádi Hunor Íjász Egyesület részére 
terület biztosítására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 9 
igen - szavazat mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
149/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a nagyatádi Hunor Íjász 

Egyesület (székhelye: 7500 Nagyatád, Petőfi utca 52., képviselője: Lentsch Géza 
elnök) részére íjászpálya kialakítása céljából az önkormányzat tulajdonában álló, a 
régi vasúti töltés és a Malom árok között fekvő, nagyatádi 2250/2 és a nagyatádi 
2250/3 helyrajzi számú ingatlanokból a mellékelt helyszínrajzon megjelölt kb. 3.000 
m2 nagyságú részre: 
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- az önkormányzat vagyonának hasznosításról szóló 30/2008.  (IX. 01.) rendelet 38. 
§ (6) bekezdés g.) pontja alapján pályázati eljárás mellőzésével, 

- az íjászpálya fennállásáig vagy a terület más irányú hasznosításáig, 
- íjászpálya és a hozzá kapcsolódó létesítménye kialakítására, 
- az önkormányzat vagyonának hasznosításról szóló 30/2008.  (IX. 01.) rendelet 24. 

§ (1) bekezdés e.) pontja alapján térítésmenetesen 
a határozati javaslat 2. pontjában meghatározott feltételek mellett a használat jogát 
biztosítja. 
 

2.  A Képviselő-testület 1. pontban meghatározott terület használatba adási feltételeit az 
alábbiakban határozza meg: 

- a nagyatádi Hunor Íjász Egyesület saját költségén vállalja a pálya 
kialakítását, folyamatos karbantartását, valamint üzemeltetését és az 
ahhoz szükséges engedélyek beszerzését, 

- a pályakialakítás, valamint az ott elhelyezésre kerülő bármely létesítmény 
terveit a Műszaki és Vagyongazdálkodási Irodával egyezteti, 

- versenyszervezés esetén azok lebonyolítását, valamint azok 
megszervezéséhez szükséges engedélyek beszerzését, 

- a földhasználati szerződés megszűnése esetén az eredeti állapot 
helyreállítását. 

3.  A Képviselő-testület rögzíti, hogy Nagyatád Város Önkormányzata a pálya 
kialakításával, használatával kapcsolatban semmilyen erkölcsi és anyagi felelősséget 
nem vállal, az teljes mértékben a nagyatádi Hunor Íjász Egyesületet terheli. 

 
4.  Nagyatád Város Önkormányzata az íjászpálya kialakítását lehetőségei szerint, a 

rendelkezésre álló eszközeivel segíti.  
 

5.  A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét földhasználati szerződés 
aláírására. 

 
Határidő: 2011. július 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
16.) Előterjesztés a Magyar Állam tulajdonában álló, nagyatádi 016/2 számú olajtermelő 

kút ingyenes önkormányzati tulajdonba kéréséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Magyar Állam tulajdonában álló, nagyatádi 
016/2 számú olajtermelő kút ingyenes önkormányzati tulajdonba kérésére vonatkozó 
előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 9 
igen – szavazat  mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
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150/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete kezdeményezi a nagyatádi 

016/2 helyrajzi számú, az állam tulajdonában álló, 362 m2 nagyságú, kivett 
olajtermelő kút megnevezésű ingatlan ingyenes önkormányzati tulajdonba 
kerülését. 

 
2.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az ingatlant a helyi 

önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 8 §-ában megfogalmazott 
településfejlesztési, valamint közreműködés a helyi energiaszolgáltatásban célú 
önkormányzati feladatok és hatáskörök ellátása érdekében kívánja tulajdonba 
venni.  

 
3.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az ingatlan 

vonatkozásában lemond az állammal szemben támasztott bármely követeléséről. 
 
4.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete vállalja az ingatlan 

tulajdonba adása érdekében felmerülő költségek megtérítését a vagyonkezelő szerv 
részére.  

 
5.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete vállalja, hogy az 1. 

pontban feltüntetett ingatlan tulajdonjogát az ingatlanra vonatkozó terhekkel 
együtt veszi át. 

 
6.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a város 

polgármesterét az ingatlan tulajdonjogának megszerzése érdekében a szükséges 
dokumentumok aláírására. 

 
Határidő: 2011. július 30. 
Felelős : Ormai István polgármester 
 
 
17.) Előterjesztés a Nagyatád, Taranyi úti elkerülő utat érintő ingatlancseréről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Taranyi úti elkerülő utat érintő 
ingatlancserére vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 9 
igen – szavazat  mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
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151/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló nagyatádi 0220/59 helyrajzi számú, 46.374 m2 nagyságú 
telephelyéből 15.487 m2 nagyságú területrésznek – amelyen fekszik a volt ügyeleti 
épület és két darab szivattyúház mosóval –, valamint a nagyatádi 0220/49 helyrajzi 
számú 18.857 m2 nagyságú ingatlanjából 52 m2 nagyságú területrészének a nagyatádi 
0220/7 helyrajzi számú ingatlan tulajdonosai, Török József és Török Csaba 7500 
Nagyatád, Honvéd köz 10. szám alatti lakosok részére, telekhatár rendezés címén – 
pályázati eljárás mellőzésével – történő értékesítésével, valamint a mellékelt 
vázrajzon feltüntetettek szerint a nagyatádi 0220/7 helyrajzi szám alatti területhez 
történő csatolásával egyetért tekintettel arra, hogy 

-  a telekhatár rendezés a hatályos helyi építési szabályzat előírásaival 
megegyezik, 

-  városfejlesztési szempontból szükséges.  
 
2.  A Képviselő-testülete az 1. pont szerinti telekhatár rendezés érdekében, az 

önkormányzat tulajdonában álló, a mellékelt változási vázrajz szerint a nagyatádi 
0220/59 helyrajzi számú ingatlanból 15.487 m2-t, a nagyatádi 0220/49 helyrajzi 
számú ingatlanból 52 m2-t, összesen 15.539 m2 nagyságú területrészt értékesítésre 
kijelöli. 

 
3.  A Képviselő-testület az összesen 15.539 m2 nagyságú beépített területrész vételárát a 

csatolt értékbecslésben meghatározott értékkel azonosan összegben állapítja meg, 
azaz 4.760.000.-Ft, azaz Négymillió- hétszázhatvanezer forint, amely összeg ÁFA 
mentes. 

 
4.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott ingatlan vételáraként az 

önkormányzat vagyonának hasznosításáról szóló 30/2008. (IX. 01.) rendeletének 35. 
§ (1) bekezdése értelmében a határozati javaslat 5. pontjában meghatározott 
csereingatlant fogadja el. 

 
5.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott ingatlanért cserébe a Török József 

és Török Csaba 7500 Nagyatád, Honvéd köz 10. szám alatti lakosok tulajdonában 
álló, és Török Józsefné haszonélvezeti jogával terhelt nagyatádi 0220/10 helyrajzi 
számú ingatlanból, a mellékelt vázrajz szerinti kialakításra kerülő nagyatádi 0220/44 
helyrajzi számú ingatlanhoz hozzácsatolásra kerülő 14.191 m2 nagyságú ingatlant 
fogadja el teher, per és igénymentesen. 

 
6.  A Képviselő-testület a nagyatádi 0220/10 helyrajzi számú ingatlanból megvételre 

kerülő 14.191 m2 nagyságú ingatlanrész vételárát az értékbecslésben 
meghatározottal azonos összegben állapítja meg, azaz 4.286.000.-Ft, azaz Négymillió-
kettőszáznyolcvanhatezer forint. 

 
7.  A Képviselő-testület az ingatlancsere kapcsán felmerülő költségeket a vételár 

különbözetre figyelemmel az alábbiak szerint osztja meg: 
 

a.) Nagyatád Város Önkormányzata viseli az alábbi költségeket: 
- értékbecslés elkészítésének költségét (bruttó 50.000.-Ft) 
- a szerződéskötés költségét (bruttó 15.000.-Ft) 
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- a területen lévő nem zöldhulladék, köztük a tuskók elszállítását (bruttó 
10.000.-Ft). 

b.) Török József és Török Csaba viseli az alábbi költségeket: 
- a megosztási munkarészek elkészítésének költségét (bruttó 152.500.-Ft) 
- a telekalakítási eljárás költségét (bruttó 70.000.-Ft) 
- a tulajdonjogok bejegyzésének költségét (bruttó 33.000.-Ft) 
- a területen lévő zöldhulladék elszállítását (bruttó 293.500.-Ft). 

 
8.  A Képviselő-testületi döntését követő 15 munkanapon belül a felek adásvételi 

előszerződést kötnek. A végleges adás-vételi szerződés aláírására a telekalakítási 
határozat jogerőre emelkedését követő 30 napon belül kerül sor. 

 
9.  A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a telekalakítással 

összefüggő dokumentumok és az adásvételi szerződések aláírására. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
18.) Előterjesztés a Nagyatád Város Önkormányzata tulajdonában álló nagyatádi 0481/9 

helyrajzi számú ingatlan egy részének telekhatár rendezés célú értékesítéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata 
tulajdonában álló nagyatádi 0481/9 helyrajzi számú ingatlan egy részének telekhatár rendezés 
célú értékesítésére vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 9 
igen – szavazat  mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
152/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a Nagyatád, 

Újkútpusztán lévő, nagyatádi 0481/9 helyrajzi számú ingatlanból a Nagyatád Város 
Önkormányzata tulajdonában álló 1.459 m2-ből, 1.418 m2-es területészének a Stoff 
János és Stoff Jánosné 7500 Nagyatád, Alkotmány utca 23. szám alatti lakosok 
részére, telekhatár rendezés címén – pályázati eljárás mellőzésével – történő 
értékesítésével, valamint a mellékelt vázrajzon feltüntetettek szerint a nagyatádi 
0481/10 helyrajzi számú ingatlanhoz történő csatolásával.  

 
2.  A Képviselő-testület az 1. pont szerinti telekhatár rendezés érdekében, az 

önkormányzat tulajdonában álló nagyatádi 0481/9 helyrajzi számú területből 1.418 
m2-es területrészt – az előterjesztéshez mellékelt térképvázlaton megjelöltek szerint – 
értékesítésre kijelöli. 

 
3.  A Képviselő-testület a nagyatádi 0481/9 helyrajzi számú 1.418 m2 területrész 

vételárát négyzetméterenként 99.-Ft, összesen 140.382.-Ft, azaz Egyszáznegyvenezer-
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háromszáznyolcvankettő forint összegben állapítja meg azzal, hogy a fenti vételáron 
felül a vevőt terheli: 

- a telekalakítási munkarészek elkészítésének és a telekalakítási eljárás 
költsége, 
- a telekkitűzés költsége,  
- a szerződéskötés költsége, amely az összvételár 1 %-a, de minimum bruttó 

15.000.- Ft. 
 
4.  A Képviselő-testületi döntését követő 15 munkanapon belül a felek adásvételi 

előszerződést kötnek. A végleges adásvételi szerződés aláírására a telekalakítási 
határozat jogerőre emelkedést követően 30 napon belül kerül sor. 

 
5.  A vételár egyösszegű megfizetésére a végleges adásvételi szerződés aláírásával 

egyidejűleg kerül sor. 
 
6.  A Képviselő-testület rögzíti, hogy az adásvétel akkor valósulhat meg, amennyiben a 

telekalakítás jogerős határozattal zárul. 
 
7.  A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a szerződések aláírására. 
 
Határidő: előszerződés aláírására 15 munkanap 
Felelős: Ormai István polgármester  
 
 
19.) Előterjesztés az Újkútpusztán lévő, nagyatádi 0481/15 helyrajzi számú földterület 

értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az Újkútpusztán lévő, nagyatádi 0481/15 
helyrajzi számú földterület értékesítési feltételeinek meghatározására vonatkozó előterjesztés 
határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 9 
igen – szavazat  mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
153/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló nagyatádi 0481/15 helyrajzi számú, 2.836 m2 nagyságú, 
lakásépítési lehetőséggel is bíró külterületi kertterületét – szántóját – értékesítésre 
kijelöli. 

 
2.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott földterületre 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
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- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával pályázati 
eljárás lefolytatását rendeli el. 

 
3.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott terület értékesítési feltételeit az 

alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 

 
a.) A földterület értékesítési alapára: amely több pályázat benyújtása esetén 

egyben a licit alapja a 124/2011. (VI. 02.) számú határozatban meghatározottal 
azonos összegben, azaz 99.-Ft/m2, összesen 280.764.-Ft, azaz 
Kettőszáznyolcvanezer-hétszázhatvannégy forint összegben állapítja meg. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 

során kialakult vételárat a 16/2002. (II. 18.) számú Kormányrendelet 
értelmében kifüggesztésre került, záradékolt „ajánlattételi felhívás” alapján 
megkötésre kerülő adásvételi szerződés aláírásával egyidőben, egy összegben 
kell megfizetnie. 

 
c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli:  

- a telekkitűzés feladata és annak költsége, 
- a közmű és út rácsatlakozások kiépítése, esetleges közműkiváltások 

költsége, 
- közműfejlesztési, illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése, 
- esetlegesen szükségessé váló közműkiépítések költsége, 
- amennyiben önkormányzatunk készíti az adásvételi szerződést, akkor 

annak költsége, amely az összvételár 1 %-a, de minimum bruttó 15.000.-
Ft, amelyet a terület tulajdonjogát elnyerőnek az adásvételi szerződés 
megkötésével egyidőben kell a Polgármesteri Hivatal pénztárába 
készpénzben befizetnie. 

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 25.000.-Ft, azaz Huszonötezer forint, 

amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell a Polgármesteri 
Hivatal pénztárába készpénzbe befizetnie, és a befizetésről szóló igazolást a 
pályázathoz csatolnia. 

  
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba 
kerül beszámításra. 

 
- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 

- a vevő Képviselő-testületi kijelölését követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a Polgármesteri Hivatal pénztári órái alatt. 

 
4.  A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
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5.  A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatására a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6.  A Képviselő-testület a versenytárgyalásról készült jegyzőkönyv alapján dönt a 

pályázati eljárás nyerteséről.  
 
7.  A Képviselő-testület a döntéséről tájékoztatja a pályázati eljárás nyertesét, s felhívja 

a figyelmét, hogy az ingatlan megvásárlása érdekében a 16/2002. (II. 18.) számú 
Kormányrendelet szerint készítse el „ajánlattételi felhívását” és kérje kifüggesztését 
a Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján. 

 
Határidő: 2011. július 4. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
20.) Előterjesztés a Nagyatád, Szabadság - Szarvas utca sarkán lévő, nagyatádi 2539/2 

helyrajzi számú beépítetlen ingatlan értékesítési feltételeinek meghosszabbításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Szabadság - Szarvas utca sarkán 
lévő, nagyatádi 2539/2 helyrajzi számú beépítetlen ingatlan értékesítési feltételeinek 
meghosszabbítására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 9 
igen – szavazat  mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
154/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 

Nagyatád, Szabadság – Szarvas utca sarkán lévő, nagyatádi 2539/2 helyrajzi számú, 
7.386 m2 nagyságú beépítetlen ingatlan értékesítésére a 156/2010. (VII. 23.) számú 
határozatával jóváhagyott és közzétett pályázati felhívására az ott megadott 
határidőig ajánlat nem érkezett, a pályázati eljárás eredménytelenül zárult. 

 
2.  A Képviselő-testület az önkormányzat tulajdonában álló Nagyatád, Szabadság – 

Szarvas utca sarkán lévő, nagyatádi 2539/2 helyrajzi számú, 7.386 m2 nagyságú 
beépítetlen ingatlan tulajdonjogának elnyerésére: 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- eredményes pályázati eljárás lefolytatásig, de legfeljebb 2012. június 20. 

napjáig folyamatos pályázati határidővel,   
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartása mellett 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
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3.  A Képviselő-testület a 2. pontban meghatározott ingatlan értékesítési feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
 

a.) Az ingatlan értékesítési alapára: amely több pályázat benyújtása esetén 
egyben a licit alapja is a 156/2010. (VII. 23.) számú Képviselő-testületi 
határozattal elfogadott összegben határozza meg, azaz 38.038.000.-Ft+ÁFA, azaz 
Harmincnyolcmillió-harmincnyolcezer forint+ÁFA. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 
során kialakult vételárat az eladó részére adás-vételi szerződés aláírásával 
egyidőben, egy összegben kell az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. 
Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési 
elszámolási számlájára megfizetnie.  

 
c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli: 
- a telekkitűzés költsége, 
- a közművekre, és útra történő rácsatlakozások, esetleges közműkiváltások 

költsége, 
- a közműfejlesztési illetve hálózatfejlesztési hozzájárulások megfizetése,  
- szükség esetén többlet közművek kiépítésének költsége, 
- amennyiben önkormányzatunk készíti az adásvételi szerződést akkor annak 

költsége, amely a bruttó vételár 1 %-a, de minimum bruttó 15.000.-Ft. Ezt az 
összeget, az ingatlan tulajdonjogát elnyerőnek az adásvételi szerződés 
megkötésével egyidőben kell az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. 
Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú 
költségvetési elszámolási számlájára befizetnie. 

d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka: 3.000.000.-Ft, azaz Hárommillió 
forint, amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell az 
önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 
10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára 
befizetnie, és a befizetést igazoló irat másolatát a pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 
beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 
e.) Beépítési feltételek: az ingatlant a városra 34/2004. (X. 1.) számú többször 
módosított önkormányzati rendelettel jóváhagyott helyi építési szabályzata, az 
OTÉK, a hatályos építésügyi jogszabályok, valamint a szakhatósági előírások, a 
vonatkozó jogszabályok betartásával lehet beépíteni.  

 
Az ingatlant az adásvételi szerződés aláírásának napjától számított 3 éves 
beépítési kötelezettség, és ennek biztosítására elidegenítési tilalom terheli az eladó 
javára. 
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Az eladó önkormányzatot az ingatlan beépítéséig, de az adásvételi szerződés 
aláírásától számított 5 évig a Ptk. 374 §-a alapján visszavásárlási jog illeti meg. A 
vevő hozzájárul a visszavásárlási jog ingatlan-nyilvántartásba történő 
bejegyzéshez. A visszavásárlás kérdésében a Képviselő-testület dönt. 

 
Az önkormányzat visszavásárlási jogának érvényesítése esetén az ingatlant az 
értékesítési, illetve a vevő által a visszavásárlásig befizetett vételár évenkénti 5 %-
kal csökkentett összegben vásárolja vissza. Az erre vonatkozó rendelkezést 
kötbérként kell érvényesíteni. 

 
4.  A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
 

5.  A Képviselő-testület a pályázati versenytárgyalás lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6.  A Képviselő-testület az ingatlan értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésen dönt. 
 
7.  A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
  

Határidő: 2011. július 4. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
21.) Előterjesztés a Nagyatád, Erkel Ferenc utca 1/c szám alatti lakás piaci értékesítéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Erkel Ferenc utca 1/c szám alatti 
lakás piaci értékesítésére vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 9 
igen – szavazat  mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
155/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 

nagyatádi 2177/32/A/3 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Erkel Ferenc utca 
1/c. földszint 3. szám alatt található, 106 m2 nagyságú társasházi lakás 
tulajdonjogának elnyerésére a 93/2011. (IV. 28.) számú határozatával jóváhagyott és 
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közzétett pályázati felhívására az ott megadott határidőig ajánlat nem érkezett, a 
pályázati eljárás eredménytelenül zárult. 

 
2.  A Képviselő-testület az önkormányzat tulajdonában álló, nagyatádi 2177/32/A/3 

helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Erkel Ferenc utca 1/c. földszint 3. szám 
alatti található, 106 m2 nagyságú társasházi lakását értékesítésre kijelöli. 

 
3.  A Képviselő-testület az 2. pontban meghatározott lakásra 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- eredményes pályázati eljárás lefolytatásig, de legfeljebb 2012. június 20. 

napjáig folyamatos pályázati határidővel,   
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartása mellett 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
4.  A Képviselő-testület a 2. pontban meghatározott lakás értékesítési feltételeit az 

alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 

 
a.) A lakás értékesítési alapárát, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a licit 

alapja, 93/2011. (IV. 28.) számú testületi határozattal elfogadott vételárral azonos 
összegben állapítja meg, összesen 16.600.000.-Ft, azaz Tizenhatmillió-hatszázezer 
forint, amely ÁFA mentes. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 

során kialakult vételárat az eladó részére egy összegben, készpénzben kell az 
önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 
10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára 
megfizetnie.  

 
c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli – amennyiben Nagyatád Város 

Önkormányzata készíti el az adásvételi szerződést, akkor – a szerződéskötési 
költsége, ami a bruttó vételár 1 %-a, de minimum bruttó 15.000.-Ft. Ezt az 
összeget a lakás tulajdonjogát elnyerőnek az adásvételi szerződés megkötésével 
egyidőben kell az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi 
Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási 
számlájára megfizetnie.  

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka – az értékesítési ár 5 %-a – 830.000.-Ft, 

azaz Nyolcszázharmincezer forint, amelyet a pályázónak a pályázat 
benyújtásával egyidőben kell az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. 
Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési 
elszámolási számlájára befizetnie, és a befizetést igazoló irat másolatát a 
pályázathoz csatolnia. 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 
beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi vevő kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 
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5.  A Képviselő-testület hozzájárul a nagyatádi 2177/32/A/3 helyrajzi számú ingatlan 

jelzálogjoggal történő megterhelhetőségéhez, valamint annak ingatlan-
nyilvántartásba történő bejegyzéséhez. 

 
6.  A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
 

7.  A Képviselő-testület a pályázati versenytárgyalás lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
8.  A Képviselő-testület a lakás értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
 
9.  A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
 
Határidő: 2011. július 4. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
22.) Előterjesztés a Nagyatád, Dózsa György utca 11. szám alatti lakás piaci értékesítéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Dózsa György utca 11. szám 
alatti lakás piaci értékesítésére vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 9 
igen – szavazat  mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
156/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 

nagyatádi 559/A/4 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Dózsa György utca 11. 
földszint 4. szám alatt található, 88 m2 nagyságú társasházi lakás, a hozzá tartozó 
garázs és tároló tulajdonjogának elnyerésére a 94/2011. (IV. 28.) számú 
határozatával jóváhagyott és közzétett pályázati felhívására az ott megadott 
határidőig ajánlat nem érkezett, a pályázati eljárás eredménytelenül zárult. 

 
2.  A Képviselő-testület az önkormányzat tulajdonában álló, nagyatádi 559/A/4 

helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Dózsa György utca 11. földszint 4. szám 
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alatti található, 88 m2 nagyságú társasházi lakását, a hozzá tartozó garázzsal és 
tárolóval értékesítésre kijelöli. 

 
3.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott lakásra 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- eredményes pályázati eljárás lefolytatásig, de legfeljebb 2012. június 20. 

napjáig folyamatos pályázati határidővel,   
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartása mellett 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

4.  A Képviselő-testület a 2. pontban meghatározott lakás értékesítési feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 

 
d.) A lakás értékesítési alapárát, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a licit 

alapja, a 94/2011. (IV. 28.) számú testületi határozattal elfogadott vételárral 
azonos összegben állapítja meg, összesen 12.865.000.-Ft, azaz Tizenkettőmillió-
nyolcszázhatvanötezer forint, amely ÁFA mentes. 

 
e.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 

során kialakult vételárat az eladó részére egy összegben, készpénzben kell az 
önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 
10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára 
megfizetnie.  

 
f.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli – amennyiben Nagyatád Város 

Önkormányzata készíti el az adásvételi szerződést, akkor – a szerződéskötési 
költsége, ami a bruttó vételár 1 %-a, de minimum bruttó 15.000.-Ft. Ezt az 
összeget a lakás tulajdonjogát elnyerőnek az adásvételi szerződés megkötésével 
egyidőben kell az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi 
Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási 
számlájára megfizetnie.  

 
e.) A pályázaton való részvétel biztosítéka – az értékesítési ár 5 %-a – 643.250.-Ft, 

azaz Hatszáznegyvenháromezer-kettőszázötven forint, amelyet a pályázónak a 
pályázat benyújtásával egyidőben kell az önkormányzat Kereskedelmi és 
Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú 
költségvetési elszámolási számlájára befizetnie, és a befizetést igazoló irat 
másolatát a pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 
beszámításra. 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi vevő kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 



 35 

5.  A Képviselő-testület hozzájárul a nagyatádi 559/A/4 helyrajzi számú ingatlan 
jelzálogjoggal történő megterhelhetőségéhez, valamint annak ingatlan-
nyilvántartásba történő bejegyzéséhez. 

 
6.  A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
 

7.  A Képviselő-testület a pályázati versenytárgyalás lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
 
8.  A Képviselő-testület a lakás értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
 
9.  A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
 
Határidő: 2011. július 4. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
23.) Előterjesztés a Nagyatád, Bajcsy-Zsilinszky utca 1/a szám alatti társasház földszintjén 

lévő helyiség bérleti hasznosításáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Bajcsy-Zsilinszky utca 1/a szám 
alatti társasház földszintjén lévő helyiség bérleti hasznosítására vonatkozó előterjesztés 
határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 9 
igen – szavazat  mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
157/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád, Bajcsy-

Zsilinszky utca 1/a szám alatti társasház földszintjén lévő, nagyatádi 520/A/3 
helyrajzi számú, több helyiségből álló, összesen 140 m2 nagyságú helyiség 3 éves 
bérleti jogának elnyerésére: 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap bérleti díjra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartásával 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
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2.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott helyiség bérleti feltételeit az 

alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 
 
a.)  A bérlet időtartama: határozott idejű, 3 évre szóló, amely a bérlő igénye esetén a 

bérlet lejárta előtt benyújtott kérelem alapján, pályázati eljárás mellőzésével az 
önkormányzat vagyonának hasznosításáról szóló rendeletében foglalt 
feltételekkel meghosszabbítható. 

 
b.)  A helyiségben folytatható tevékenység: vendéglátás kivételével minden 

jogszabályi előírással nem ellentétes tevékenység. 
 

c.)  A helyiség alap bérleti díja, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 
pályázati licit alapja is a Képviselő-testület által 2011. évre elfogadott – 1.210.-
Ft/m2+ÁFA – irányadó bérleti díj 60 %-ában állapítja meg azaz: 726.-
Ft/m2/hó+ÁFA, összesen havi 101.640.-Ft+ÁFA összegben. 
 
A bérleti díjon felül a bérlőt terheli: 

- A bérlemény üzemeltetési, és fenntartási költségei, az adók és közterhek, a 
közüzemi díjak. 

- A bérleti szerződéskötés költsége, ami a pályázati licit során kialakult éves 
bruttó bérleti díj 1 %-a, de minimum bruttó 7.000.-Ft. A megfizetés ideje, 
és módja: a bérleti szerződés megkötésével egyidőben, a Polgármesteri 
Hivatal pénztárába, készpénzbe. 

 
d.)  A bérleti díj emelésének módja: 

A pályázati licit során kialakult bérleti díj csak 2011. évre vonatkozik. Az minden 
évben – a szerződő felek külön megállapodása nélkül – a KSH által az előző évre 
megállapított fogyasztóiár-index mértékével emelkedik. 

 
A bérleti díj megfizetése havonta, a Polgármesteri Hivatal által kiállított számla 
alapján, az abban meghatározott határidőig. Késedelmes fizetés esetén 
érvényesített késedelmi kamat a jegybanki alapkamat kétszerese. 

 
e.)  A pályázaton való részvétel biztosítéka 25.000.-Ft. A letétbehelyezés módja a 

pályázat benyújtásával egyidőben, készpénzben, a Polgármesteri Hivatal 
pénztárába. 

 
 

 A biztosíték visszafizetésére vonatkozó előírások: 
1. A pályázati biztosíték összege:  

- A bérleti jogot el nem nyerő pályázók részére a bérlő kijelölésére vonatkozó 
döntést követő 15 napon belül – a hivatal pénztári órái alatt – kerül 
visszafizetésre. 

- A bérleti jogot elnyerő pályázó részére a szerződés megkötésekor az első 
havi bérleti díjba kerül beszámításra. 

 
2. A pályázati biztosítékként befizetett összeg nem kerül visszafizetésre, illetve a 

bérleti díjba beszámításra, azaz önkormányzat tulajdonában kerül, ha: 
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- A pályázó a pályázati kiírásban megjelölt határidő lejáratát követően 
pályázatát visszavonja. 

- A pályázati tárgyaláson bérleti jogot elnyerő pályázó a bérleti szerződést 
neki felróható okból nem kötik meg, a bérlet neki felróható okból 
meghiúsul. 

 
f.)  A bérleti jogviszony szerződésszerű teljesítésének biztosítéka, letétbe helyezése, 

visszafizetése: 
A bérleti biztosíték, óvadék mértéke: a pályázati licit során kialakult, bruttó 
bérleti díj kettő havi összege. 
A letétbehelyezés módja: 

- a bérleti szerződés aláírásának napjáig, 
- Nagyatád Város Önkormányzatának a Kereskedelmi és Hitelbank Rt. 

Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-79800000 számú letéti 
számlájára. 

A bérlet időtartamára letétbe helyezésre kerülő óvadék visszafizetése: 
- a bérlet megszűnését követően, a helyiségek műszaki átadás-átvételéről 

felvett jegyzőkönyv aláírását, illetve a Pénzügyi Irodával történt pénzügyi 
elszámolás igazolásának kiadását követő 5 banki napon belül, 

- kamatok nélkül, 
- a bérlő által a műszaki átadás-átvételi jegyzőkönyvben megnevezett 

számlára. 
g.)  A bérleti jog elnyerésének szabályai: 

A helyiség 3 évre szóló bérleti jogát, az érvényes pályázatot benyújtó pályázati 
ajánlattevők közül az nyeri el, aki a versenytárgyaláson a legmagasabb bérleti díj 
készpénzben történő megfizetésére tesz ajánlatot, és a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság a következő ülésén bérlőnek kijelöli. 

 
3.  A Képviselő-testület az előterjesztéshez mellékelt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét a Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján, valamint 
rövidített formában a Nagyatádi Városi Televízióban. 

 
4.  A Képviselő-testület a pályázati eljárás lefolytatására felkéri a Városfejlesztési és 

Gazdálkodási Bizottságot.  
 
5.  A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
 
Határidő: 2011. július 4. 
Felelős: Ormai István polgármester  
 
 
24.) Előterjesztés a Nagyatádi Viktória Panzió Kft. gyógyvíz átadására vonatkozó 

kérelméről  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
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Hozzászólások: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Üdvözli a lehetőséget, jó volna, ha a többi szálloda kérne és kaphatna gyógyvizet, hiszen ez 
teszi komplexszé a Nagyatádi turisztikai szolgáltatásokat. Talán ezek a kis wellness 
központok létrejönnek, ez nem csak a vállalkozásoknak jó, munkahelyeket teremt, de többlet 
vendégszámot is fog okozni.  
Kéri a képviselőtársait, hogy feltétlenül támogassák ezt a kérelmet. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Viktória Panzió Kft. gyógyvíz 
átadására vonatkozó kérelmére vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 9 
igen – szavazat  mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
158/2011. (VI. 30.) számú határozat: 

 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testület hozzájárul, hogy a 

Nagyatádi Viktória Panzió Kft. (7500 Nagyatád, Mártírok útja 20., képviselője: 
Halász Veronika ügyvezető) számára naponta maximum 6 m3 mennyiségű gyógyvíz 
átadásra kerüljön a Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények fenntartásában álló 
Termál és Gyógyfürdőtől a határozati javaslat 2. pontjában meghatározott 
feltételekkel. 

 
2.  A Képviselő-testület a gyógyvíz vételezésének feltételeit az alábbiakban határozza 

meg: 
-  a gyógyvíz elvezetésének műszaki tervezése, engedélyezése, kivitelezése – 

amely magába foglalja az igényelt vízmennyiség mérésére alkalmas mérő 
elhelyezését is – kapcsán felmerülő valamennyi költség megfizetése a 
Nagyatádi Viktória Panzió Kft.-t terheli, 

-  a műszaki terveket egyezteti a Műszaki és Vagyongazdálkodási Irodával, 
-  amennyiben gyógyvíz átadás vízjogi létesítési engedély módosítással jár, 

akkor a módosítás költségét a kft. megfizeti, 
-  a gyógyvíz átadásának árát az igénybevétel megkezdése előtt az önköltségi ár 

figyelembevételével a megállapodásban rögzíteni szükséges. 
 
3.  A Képviselő-testület a gyógyvíz átadás feltételeinek kialakítását követően felkéri a 

Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények igazgatóját, hogy a kft-vel a határozati 
javaslat 2. pontjában meghatározott feltételeket tartalmazó megállapodást kösse 
meg. 

 
Határidő: megállapodás megkötésére a konkrét gyógyvíz igény benyújtásától számított 
15 nap 
Felelős: Ormai István polgármester  
   Nagyatádi Fürdők és Sportlétesítmények igazgatója 
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25.) Beszámoló a bizottságok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 
 Előadó: bizottságok elnökei 
 
 
26/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  

 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a polgármester képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tájékoztatót egyhangú -9 igen - 
szavazattal elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
159/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 

 
26/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati 
javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tájékoztatót egyhangú -9 igen - 
szavazattal elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
160/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a Polgármesteri 
Hivatal a képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztatót elfogadja. 
 
 
27.) Interpellációk, kérdések 

 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság  alelnöke: 
A Hunyadi utcában a 68-as út mentén, kb. két hete nem működik megfelelően a közvilágítás. 
Az irodavezető úrnak jelezte, hogy máshol is közvilágítási problémák vannak.   
A Szennyvíztelep melletti kutyafuttatót milyen módon használhatnák a kutyatulajdonosok?  
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Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A képviselő asszony jelzését követően írásban jelezte a problémát a kivitelezőnek. Ismételten 
fel fogja hívni a karbantartó céget és tájékoztatni fogja a továbbra is fennálló problémáról.  
 
Ormai István polgármester:  
Köszöni a képviselő asszony észrevételét, el fognak járni az ügyben.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A kutyafuttató önkormányzati tulajdonban van, aki azonban az Ebtenyésztők Egyesületének 
használatába adta, ők kezelik ezt a területet. Javasolja, hogy az ebtulajdonosok vegyék fel 
egymással a kapcsolatot, de az önkormányzat közvetítő szerepet vállalhat az ügyben.  
 
Ormai István polgármester:  
Fel kell, hogy vállalja az önkormányzat a közvetítői szerepet, mert csak ez segít. Az iroda 
keresse meg az egyesületet, érdeklődje meg, hogy hogyan lehet használni a területet, valamint 
kéri, hogy a válaszról írásban adjanak tájékoztatást a képviselő asszonynak, valamint a 
testület számára.  
 
Ormai István polgármester megkérdezi Simonovics Józsefné képviselőt és a képviselő-
testületet, hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Az interpellációra adott választ Simonovics Józsefné képviselő és egyhangú - 9 igen – 
szavazattal a képviselő-testület elfogadja. 
 
Melsin Valentin képviselő: 
A Jókai u. 11/E ház előtti részen a parkoló és a járda között van egy rácsos vízelvezető akna, 
amely rendszeresen megtelik, bűzlik. A hivatal illetékesei is vizsgálták már a problémát, de az 
óta sem történt semmi. Felmerült a gyanú arra vonatkozóan, hogy a környékben valahol 
illegális szennyvíz-rákötést történt. A bűzhatás miatt nyáron az ablakokat sem tudják nyitva 
tartani, még a D lépcsőháznál is lehet érezni. Kéri a probléma megoldását. 
A Kiszely utcában a Sportcentrum előtt nagyobb esőzések alkalmával sokáig megáll a víz, a 
járdát sem lehet biztonságosan használni.  
Közismert, hogy a város számlavezető pénzintézetet váltott, ezzel kapcsolatban kérdezi a 
polgármester urat, hogy tárgyalt-e a bank illetékesével arról, hogy létesül-e fiók Nagyatádon?  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Tisztázni kell, hogy pontosan mi okozza a problémát a Jókai utcában, mert amennyiben 
rácsos folyóka, akkor szinte kizárt a magassági viszonyok miatt, hogy oda szennyvizet 
kötöttek rá, teljesen más a helyzet, amennyiben egy aknáról van szó. Mindenképpen meg 
fogják nézni a DRV illetékeseivel, hogy mi okozza  a problémát és a segítségüket is fogják 
kérni. Amennyiben nem szennyvíz-rákötésről van szó, csak egy egyszerű tisztításról, a 
Városgondnokság emberei el fogják végezni a munkát. 
Pénz kérdése csupán a Kiszely utcai probléma megszüntetése. A megoldás megvan, van egy 
olyan szakasz, ahol az úttest eséséből fakadóan más irányba folyik el a csapadékvíz és van 
egy olyan kb. 20-30 méteres szakasz, ahol nincs víznyelő rács az úttesten, azért áll meg ott a 
víz, mert egy majdnem vízszintes területről van szó. A megoldást 2, vagy 3 víznyelő 
összefolyó beépítése jelentené, amelyet bekötnének az ott lévő zárt csapadékcsatornába. A 
mostani költségvetésben nem szerepel ennek a fedezete.  
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Ormai István polgármester:  
Amikor tárgyalásokat folytattak, nyilván a praktikus szempontokat is figyelembe vették, 
végignézték. Ez az a volumenű dolog, amit sem feltételként, sem ígéretként nem lehetett 
rögzíteni. Azt vállalták, hogy egy ATM-et gyorsan el fognak helyezni a belvárosban, a szóba 
jöhető helyeket a mai napon meg is nézték már.  
 
Ormai István polgármester megkérdezi Melsin Valentin képviselőt és a képviselő-testületet, 
hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Az interpellációra adott választ Melsin Valentin képviselő és egyhangú - 9 igen – szavazattal 
a képviselő-testület elfogadja. 
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
A Bajcsy-Zs. utca 1. szám alatt lakók megkeresték azzal a problémával, hogy esőzések után ki 
kell merni a vizet a pincéjükből. A földterület legyalulását, újraparkosítását vállalnák a lakók, 
ill. megemelnék az út mellett 20 cm-rel a járdaszintet.  
A Strand-Kemping területére kérné egy szelektív hulladékgyűjtő kihelyezését, rengeteg 
műanyaghulladék keletkezik, főleg flakonok.  
Miért van feltörve a piac területén a beton rész? 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Kb. fél éve személyesen megbeszéltek a lakókkal egy műszaki megoldást, amely nagyjából 
hasonlít a képviselő úr által elmondottakra. Azzal váltak el, hogy a lakógyűlés hoz egy 
társasházi határozatot, majd azzal megkeresik az irodát. Az iroda az óta sem kapott semmiféle 
értesítést a lakóktól. Alapvetően nem csak az a probléma, hogy ott esetleg szintkülönbség van 
a zöld terület és a szellőzőrácsok között, az a probléma, hogy az épületnek nincsen 
vízszigetelése. Elmondta a lakóknak is, hogy csodát ne várjanak a műszaki megoldástól, a 
nagyobb esőzéseknél meggátolja, hogy átbukjon ezen a részen a csapadék, de alapvetően az a 
probléma, hogy nincsen talajnedvesség elleni szigetelése az épületnek. Nagy valószínűséggel 
ez után is egy hosszabb esőzésnél – a munkálatok elvégzését követően is – valamilyen szinten 
meg fog jelenni a nedvesedés a pincéjükben.  
Jelentős anyagi vonzata van annak, hogy a kemping területére egy négyes szelektív 
gyűjtőblokkot helyezzenek ki. Amennyiben a jelenlegi szolgáltató – a Saubermacher-
Pannónia Kft. – fel tudja vállalni, akkor nincs akadálya, jelen pillanatban az önkormányzatnak 
nincs pénze erre. A szolgáltatóval történő szerződés december 31-én lejár, a testület a 
szeptember 1-i ülésére tervezi a közbeszerzési kiírás meghirdetését. Célszerű volna ebbe a 
kiírásba a szelektív hulladékgyűjtők bővítését is beleírni valamilyen feltételként.  
A Városközpont Rehabilitációs Program egyik része a közterületek fejlesztése, amelynek egy 
szelete a régi alakuló tér átalakítása. A burkolat felső rétege összetöredezett, statikailag nem 
megfelelő szerkezetű, a kivitelező nem vállalta, hogy ráteszi az új burkolatot. Az a műszaki 
megoldás született, hogy mindenképpen célszerű elbontani, az alatta lévő aljzatrész már 
statikailag megfelelő, azt semmiképpen nem bontják fel. A Vásártér egy területét vissza 
fogják alakítani zöldterületté, ott kénytelenek az egész pályatestet felszedni, a másik területen 
ez természetesen nem fog megtörténni. Azért nem került elszállításra a betontörmelék, mert 
azt fel kívánják használni. Az átalakuláshoz hozzátartozik az is, hogy a Vásárcsarnok déli 
oldala, ahol most egy murvás felület van, térburkolást fog kapni. Ezt a mart-zúzott anyagot a 
kivitelező ledarálja, majd ez kerül vissza aljzatként. Ami ide nem kerül felhasználásra, 
ugyanígy össze lesz zúzva és az önkormányzati földutaknál fogják javításra felhasználni.  
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Ormai István polgármester:  
Meg lehet csinálni amit, kérnek a lakók.  
A kempingre az önkormányzat valóban nem tud szelektív hulladékgyűjtőt kihelyezni, de meg 
tudják kérdezni a szolgáltatót, hogy van-e ilyen konténerük tartalékban, akkor azt helyezze ki.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Az Aradi utcai óvodában a kerítésen belül van egy zöld sövény, de most mivel módosult az 
alapterület, egy része az iskolához átkerült, ott most egy kerítés van. Ezt a zöld sövénykerítést 
kellene folytatni a fémkerítésen belül és körbevenni az óvoda területét. Ezt kérnék az óvoda 
dolgozói is. A Városgondnokság vezetőjével megnézték a területet, a Városgondnokság 
költségvetésében ez nincs benne. Meg tudja-e ezt valósítani valahogy az önkormányzat az ősz 
folyamán, mert kb. 3 év kell, mire ez a sövény annyira megnő, hogy valóban nyugodt 
körülmények között lehessen dolgozni.  
Az előző testületi ülésen szó volt arról, hogy a Sportcsarnoktól az Aradi utcai játszótér felé 
vezető gyalogútba beleesik egy parkoló. A lakók egy része azt kérte, hogy az az egy parkoló 
kerüljön megszűntetésre, hogy a gyerekkocsikat lehessen áttolni. Az a döntés született, hogy 
megvizsgálják, hogy a lakók valóban ezt kérik-e. Megtörtént-e ez a felmérés? 
 
Ormai István polgármester:  
Az óvoda intézményi terület, az intézmény vezetője az illetékes a dologban, nem a képviselő-
testület. A testület nem határozhat úgy, hogy bármelyik intézményi területen ez, és ez fog 
történni. Az óvoda vezetőjének a saját munkatársaival kell ezt megbeszélnie. Ez a megoldás. 
Ők majd eldöntik, hogy valóban szükséges-e és ha igen, akkor ennek mi a módja. Erre nem 
tud mit válaszolni, a testület nem illetékes a dologban. Nagyon furcsának tartja, hogy van egy 
intézményegység, amelybe ellátogat az önkormányzati képviselő, aki magával hívja a 
Városgondnokság vezetőjét, hogy ott sövényt ültessenek úgy, hogy nem az adott intézmény 
felelős vezetőjének mondja ezt.  
Kivel történt meg az egyeztetés? 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Az intézményvezetővel, valamint a Városgondnokság vezetőjével. 
 
Ormai István polgármester:  
A főigazgató asszonnyal? 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A helyi vezetővel. 
 
Ormai István polgármester:  
Az intézménynek egy vezetője van, ő a kompetens. Nagyon furcsa volna, ha a testület 
havonta elkezdené megoldani az egyes önkormányzati intézmények különböző problémáit az 
üléseken. Ne oldják meg, mert ettől kezdve az lesz, hogy majd a testület eldönti és a majd a 
testület megszervezi, berakja a költségvetésbe az erre szánt pénzt és megoldja. Ez nagyon 
rossz irányba vezet. Ilyen alapon minden testületi ülésen 3-4-10 ilyen döntést lehetne hozni.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Nem akarja ezzel húzni az időt. 
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Ormai István polgármester:  
A képviselő úr elkezdett egy témát. Erre válaszolt. Ha ez nem elfogadható, mondja el legyen 
szíves, hogy miért nem. Semmi probléma nincs, de nem a képviselő-testület kompetenciája 
eldönteni, hogy legyen-e az Aradi utcai óvoda északi kerítése mellett sövény. A 
létesítmények, az épületek és az ingatlanok oda vannak adva az adott intézmény kezelésébe. 
Teljes kompetenciával kezelik ezeket az ingatlanokat. Ha ott felmerül egy beavatkozási igény, 
akkor az ottani vezetők azok, akik ezt megszervezik, intézik, eldöntik, megrendelik, 
megcsináltatják és hogyha valami ebbe a kompetenciába nem illeszkedik, nem fér bele, akkor 
idejönnek az önkormányzathoz és kérik, hogy ehhez adjanak pénzt. Ezt az eljárásrendet 
átlépni nem szerencsés.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A helyi képviselőnek a feladata az, hogy ezekben a dolgokban segítsen és ezeket tolmácsolja 
az önkormányzat felé, a segítségét kérje. Lehet, hogy eljárásilag ez nem helyes és hivatalosan 
kellett volna az intézményvezetőn keresztül egy megkeresés, de azt gondolta, hogy nem 
feltétlenül ezt az utat kell járni.  
 
Ormai István polgármester:  
Milyen döntést várt a képviselő úr? Azért beszéljék meg ezt, mert talán ezzel elejét tudják 
venni annak, hogy ez rendszeren visszatérjen és kezelhetetlenné váljon.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A helyi óvodavezető úgy értékelte, hogy ez meghaladja az ő képességeiket. A szülők ebben 
szívesen segítenek, de az önkormányzat segítségét kérnék, mert elég nagy összeg a sövény 
megvétele. A Városgondnokság közölte, hogy nincs erre kapacitása, ezért hozta ide.  
 
Ormai István polgármester:  
Ez egy nagyon okszerű és segítőkész gondolkodás, de a testület nem tud eljárni, nem lenne 
szerencsés, ha eljárna. Az Aradi utcai óvoda vezetőjének kellett volna, hogy megkeresse az ő 
munkahelyi vezetőjét, hogy ezt szeretné. Ebben az esetben a főigazgató ez előtt két héttel a 
költségvetési rendelet módosításakor be tudta volna írni, hogy sövény telepítésre kér „x” 
összeget. Ez előtt két órával került elfogadásra a költségvetési rendelet módosítása, abba 
kellett volna ezt beletenni. Nem az üggyel van itt a gond, hanem az eljárás módja nem 
célravezető, ezért szeretett volna abban segíteni, hogy célravezetően oldják meg. 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A polgármester úr által elmondottak etikailag helyesek, de jogilag nem áll meg. A képviselő-
testületnek joga van átnyúlni az intézményvezető feje fölött és rendelkezéseket hozni. Szintén 
azon a véleményen van azonban, hogy a testület ne nyúlkáljon át az intézményvezetők feje 
felett, meg kell tanulni minden képviselőnek azt, hogy mi a helyes. Az a helyes, ha az 
intézmény beosztott vezetője, vagy akármelyik dolgozója a szolgálati utat betartja. A 
képviselők felé semmi sem tiltja a lobbizást, de ez valóban úgy volna helyes, ha az 
intézményvezető felől jönne a kezdeményezés, a testület pedig megtámogatná természetesen 
abban az esetben, ha ez belefér a költségvetésbe.  
 
Ormai István polgármester:  
Örül annak, hogy megerősítette a Novák képviselő úr. 
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Dr. Ludas László alpolgármester:  
Nem etikai, hanem valóban jogi kérdés. Van az intézmény, ahol van egy probléma, de nincs 
rá keret, ezért az Orbán képviselő úr teljesen jóhiszeműen segíteni akar. Itt jön a lobbizás, 
hogy legyen pénz, mert az intézmény költségvetésében ez a tétel nem szerepel. Ha az 
intézményvezető nem látja biztosítottnak a pénzügyi forrást, akkor valóban kérelemmel fordul 
az önkormányzathoz, hogy bővítse ki ezzel a forrással az ő keretét, aztán arról majd dönt a 
testület, hogy erre van-e pénz, vagy nincs. Ha nincs, akkor egyéb forrást kell keresni, de az 
már nem a testület hatásköre, jön a szülői adakozás, képviselő a saját keretéből adakozik, 
vagy egyéb forrásokból.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Igen, írásban megkeresték a 7-es és 9-es számú társasházat. A parkolók egyébként egy 
építéshatósági eljárás keretében kerültek megépítésre, amikor a Takarékszövetkezet épült, a 
saját ingatlanján belül nem lehetett a kötelező parkoló mennyiséget ott fizikailag 
megvalósítani. Az OTÉK 500 méteren belül ad lehetőséget arra, hogy ezeket meg lehessen 
valósítani. Ezek a párhuzamos parkolók pontosan ebből kifolyólag kerültek oda elhelyezésre. 
Ha megteszik a megszüntetését, akkor egyet valahol mellé kellene tenni. Természetesen 
várják a társasházi közgyűlés döntését az ügyben. Természetesen, amennyiben megérkezik, a 
képviselő-testületet fogja tájékoztatni. 
 
Ormai István polgármester:  
Tehát megkérdezték, de nincs válasz.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Az irodavezető úrtól kérdezi, hogy jól értette-e a Vásártér felszedésével kapcsolatban, hogy 
ott képződik zúzalék és még talán esély is van arra, hogy az igényelt földútjavításokat ebből 
meg tudják majd valósítani? Gondol itt Újkútra, Kiserdőre, Döbrögre.  
A megkezdett beruházásokról és ütemezésekről mit lehet tudni?  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Jelen pillanatban még nem lehet tudni, hogy mennyi anyag fog visszakerülni ebbe a bizonyos 
tükörkészítést követő anyagfelhasználásba. A maradék anyagot mindenképpen erre szeretnék 
felhasználni, de ennek van még egy másik vonzata is, a laktanyából és a járda és útépítésekből 
is ugyanígy képződött hulladék, amit ugyanilyen formában kívánnak hasznosítani, fel fogják 
aprítani és fel szeretnék használni ezeknek a földutaknak a javítására. De először le kell 
darálni, annak van egy költségvonzata. Egy erre vonatkozó ajánlattételt már el is küldtek 
vállalkozóknak. Ha ezt realizálni tudják, akkor van esély arra, hogy ezt záros határidőn belül 
az őszi esőzések előtt még meg tudják tenni, amennyiben konkrét anyagi forrásokat kell 
mozgósítani a feldaráláshoz, akkor ennek kevésbé látja realitását.  
A Városközpont Rehabilitációs Program több elemből áll. Az előbb elmondottak a közterület-
fejlesztést érintik. Ez alapvetően a Kolozsvári utcai parkoló építést takarja, a piac-vásártérnek 
az átalakítását, burkolatépítési munkáit, a vásárteret és az Aradi utcát átkötő hosszú gyalogos 
sétány burkolatépítési munkáit és az erre a területre vonatkozó közvilágításnak az átépítését, 
ill. ehhez tartozik még a Nagy Imre térnek a burkolat-átépítési, ill. javítási munkálata.  
A másik szelete a Vásárcsarnok épületének külső, ill. belső felújítása. A belső felújításnak a 
nagy része már el is készült, ill. ehhez tartozik még a nyilvános WC elhelyezése, ami a 
Sportcsarnok melletti trafóház déli oldalán fog megvalósulni.  
A harmadik szelete az építési beruházásnak a Művelődési Központ korszerűsítése és átépítése.  
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A vállalkozói szerződésekben rögzítve vannak a véghatáridők. Ezeken az időpontokon belül, 
hogy a vállalkozó hogyan-miként szervezi az ő munkáit, erőforrásait, igazából az ő egyéni 
dolga, vannak intenzívebb és kevésbé intenzívebb szakaszok is.  
A vásárcsarnoknál és a Művelődési Központnál is felmerültek olyan előre nem látható 
műszaki jellegű problémák, amik miatt a műszaki tartalmat módosítani kell. Itt a 
rendelkezésre álló erőforrásokat, ami még elhozható a fennmaradt néhány tételbe az 
irányítóhatóság általi keretösszegből, szeretnék kihasználni. Ez a klasszikus pótmunka 
kategóriába sorolható, a közbeszerzési törvény értelmében azonban csak úgy működik, hogy 
ha egy meghívásos pályázati eljárást, egy közbeszerzési eljárást lefolytatnak. Ennek az 
előkészítése, a realizálása folyik jelen pillanatban. Ez bizonyos időintervallumot igényel. 
Vannak olyan munkafázisok, amik a bürokratikus részek nem teljesítéséig nem végezhetőek 
tovább. Például a Művelődési Központnál az alapdokumentációban az szerepelt, hogy 
hőszigeteléssel rendelkezik a tetőszerkezet. Az átépítési munkáknál kiderült, hogy ezt annak 
idején kihagyták az építők.  A hőszigetelést műszaki szükségességből mindenképpen el kell 
végezni, ez viszont magával vonja azt, hogy az alapvetően csak javításra gondolt és kiírt tető-
vízszigetelést értelem szerűen teljes egészében el kell bontani. Így nem csak a hőszigetelését, 
hanem a tető vízszigetelését is teljes felületen meg kell csinálni, ez értelemszerűen változtat a 
műszaki tartalmon, mindezt végig kell vinni a közbeszerzés, az irányító hatóság elvárásait és a 
műszaki előírásokat is figyelembe véve. Ebből az fog következni, hogy mivel ezeket a 
munkálatokat mindenképpen el kell végezni, így a közbeszerzési eljárás lefolytatást követően 
nagy valószínűséggel az alapszerződést is módosítani kell, hiszen ha egy munkát el kell 
végezni, annak időintervalluma van, annyival minimum fog tolódni a beruházás véghatárideje 
is.  
 
Ormai István polgármester:  
Mikor indul új lendülettel a munka? Mert most egy stagnálás van.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Kisebb csapatokkal már történtek munkavégzések az utóbbi időben, az intenzívebb munka 
augusztus hónapban mindenképpen folytatódik, talán augusztus közepére teljes vertikummal 
fog tudni dolgozni a kivitelező.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
Nem érti, hogy egy tető-hőszigetelés miért okoz problémát a belső munkálatokban.  
 
Ormai István polgármester:  
Nem lenne jó, ha a testület megpróbálná a műszaki megoldásokat megtalálni és beosztani, 
hogy ki hány órára menjen dolgozni. Próbáljanak meg a képviselők azok között a keretek 
között maradni, ami a képviselő-testület tekintélyét megőrzi. 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A képviselő úr félreértelmezte a mondatát. Nem azt mondta, hogy ez az egyedüli oka annak, 
hogy nem dolgoznak. A kivitelezőnek a saját feladata és felelőssége, hogy mikor, milyen 
vertikummal, milyen erőforrásokkal dolgozik. Nem ez a fő oka.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A Szabadkai utcába nagyobb esőzéskor az összes víz betódul, az egyik családi házba 
folyamatosan beömlik az esővíz. Kéri a probléma megoldását.  
A Petőfi utcában felhalmozott szeméttel kapcsolatban hol tart az ügy?  
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Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Ha a Gyár utcai beömlő részen kell tisztítást végrehajtani, a dugulást el fogják hárítani, de 
meg kell nézni pontosan mi okozza  a problémát.  
 
Ormai István polgármester megkérdezi Rácz Ferenc képviselőt és a képviselő-testületet, hogy 
az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Az interpellációra adott választ Rácz Ferenc képviselő és egyhangú - 9 igen – szavazattal a 
képviselő-testület elfogadja. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A Tűzoltóságot és az ÁNTSZ-t is megkeresték az ügyben, mert ott tűzveszélyességi és 
közegészségügyi problémák is felléphetnek. A Tűzoltóság értesítése szerint folyamatban van 
egy eljárás, amelyben elrendelték ennek az állapotnak a megszűntetését, fellebbezés folytán 
másodfokon is ugyanezt a döntést erősítették meg, azonban végrehajtás nem történt, a 
végrehajtási eljárás most van folyamatban. Erről az egyedi ügyről bővebb tájékoztatást nincs 
módjában nyílt ülésen adni. Közegészségügyi szempontból az ÁNTSZ azt állapította meg a 
helyszíni szemrevételezés során, hogy hulladékfölhalmozás nem jelent közegészségügyi 
problémát, inkább szociális jellegű a probléma, az érintett személyes dolgait tartalmazza az 
ingatlanon felhalmozott – hulladéknak vélt – halom.  
 
Ormai István polgármester:  
Mindenki tisztában van azzal, hogy be kellene avatkozni, valóban probléma, azonban az 
önkormányzat lehetőségei korlátozottak. Nyilván csak a szabályok, törvények szerint lehet 
eljárni. Egyszerűen egy nyilvánvaló deviáns helyzetet nem tudnak megoldani, ez nagyon 
rossz érzés. Ennek ellenére azonban lehetnek súlyosabb következményei az ügynek.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Az újkútpusztai házak közötti út állapota sem megfelelő, nem csak az oda vezető út. 
Szerencsés volna minél előbb összezúzatni a piac téri betonmaradványt, reméli, hogy erre a 
területre is jut majd belőle, de legalább egy minimális zúzalékterítést kellene végezni a házak 
közötti útra.  
A Bárdos Iskola mögötti régi parkolóban esőzés esetén 3-4 parkolóban is 10-20 centiméteres 
víz áll meg. Meg kellene szüntetni a problémát.  
A villanyvezetékek alatt az E.On metszette a fákat, első ránézésre igen durva munkát 
végezve. Valaki koordinálja a munkájukat? Ki szállítja el a lenyesett zöldet és hová? 
 
Ormai István polgármester:  
Leginkább az lehet a probléma a parkolóban megálló vízzel, hogy reggel megérkezik valaki 
dolgozni, beáll a parkolóba, majd jön egy nagyobb eső, mire visszamegy az autójához nem 
tud beszállni. Ez egy teljesen valós probléma. Sajnos ott nem is volt vízelvezetés, most hogy 
ott igazítottak a szegélyeken és a padkákon, beszorult. Felírják a programba a feladatok közé. 
Be kell avatkozni, víznyelőt kell ott létesíteni, ez egy komolyabb feladat.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Az újkútpusztai utak állapotáról eddig is tudtak, az állapotuk a város bármelyik földútjára igaz 
lehet. Mód és lehetőség során természetesen ez a rész is bele kerül a programba.  
Eddig semmiféle vízelvezetése nem volt ennek a parkolónak. A Bárdos Iskola belső 
parkolójának a vízelvezetése úgy lett megoldva, hogy egy zárt csapadékcsatorna jön ki a 68-
as főútra. Ezeket a parkolókat néhány víznyelővel erre rá lehetne kötni, azonban sajnos ez is 
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pénz kérdése. Van azonban egy része, a legdélebbi parkoló rész, amit nem célszerű bekötni, 
ott egy egyszerű zsomppal meg lehetne oldani, de ez is pénz kérdése. A megoldás adott, az 
anyagi forrásokat kell ehhez is rendelni. 
Az E.On által történt fametszések miatt fel kellene, hogy háborodjon, ugyanis néhány esetben 
és helyzetben az eddigi jó kapcsolatot felrúgva, jelzés nélkül ideérkeztek és barbár módon 
levágták bizonyos helyeken a fákat. Ha ezt előre tudják, természetesen nem engedélyezik. A 
felháborodás jogos, azonban bizonyos helyeken a jogi lehetőségük megvan rá, hiszen a 
villamos energiáról szóló rendelkezés sajnos egy olyan védőterületet határoz meg a 
légvezetékek esetében, ahol a szolgáltató ilyen beavatkozást elvégezhet. Az már egy más 
kérdés, hogy ezt milyen módon és milyen koordinációval végzi el. Az ez irányú nemtetszést 
és jelzést természetesen már megtették, de jogi oldalról nézve sok lehetőség nincs. A 
Városgondnokság szakemberei, ill. az E.On által megbízott kivitelező általában közösen 
szokott dolgozni, ez az első év, amikor önhatalmúlag ideérkeztek és megtették ezeket a nem 
éppen szerencsés gallyazási munkákat, aminek sajnos lesz egyéb következménye is, hiszen 
néhány helyen olyan módon vágták meg ezeket a fákat, hogy részben egészségügyi, részben 
esztétikai okokból lehetséges, hogy néhányukat ki is kell majd vágni, holott lehet, hogy ezt 
nem kellett volna megtenni alapszituációban.  
 
Ormai István polgármester:  
A beton zúzásának van egy folyamatban lévő intézése, viszonylag nagy mennyiségű beton-, 
aszfalttörmelék van deponálva a laktanya területén. Egy, másfél hónapon belül kiderül, hogy 
a térről feltört betonanyagból mennyi kerül vissza, a maradék kikerül a laktanyába. Ott lesz 
elhelyezve egy helyen az önkormányzat rendelkezésére álló anyag. A szeptember 1-i 
költségvetési rendelet-módosításban írni fognak róla. Leírják, hogy mit tudtak intézni a 
ledarálással kapcsolatosan, ill. ha kell, akkor a pénzt berakják rá a költségvetésre. 
Megvizsgálják azt, hogy ha jóváhagyja a testület a kiadás-növekedést, akkor hogyan tudják 
végrehajtani. Ebben az esetben még az ősszel be lehet hordani a felsorolt területekre, akkor 
eldöntik, hogy mekkora mennyiséget lehet megmozgatni. 
Az óvoda sövényével, valamint a szakképző iskola vízelvezetésével kapcsolatosan ugyanez a 
megoldás. Felelős a polgármester.  
 
Ormai István polgármester megkérdezi Dr. Novák János képviselőt és a képviselő-testületet, 
hogy az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Az interpellációra adott választ Dr. Novák János képviselő és egyhangú – 9 igen – szavazattal 
a képviselő-testület elfogadja. 
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
A műfüves pályát sokan használják, korábban azt az ígéretet kapták, hogy a beton járdától a 
22,5 m távolság valamikor megoldódik. Sáros lábbal rámennek a műfüves pályára, ez 
senkinek nem előnyös.  
Mivel nincs kihelyezve oda szeméttároló, rengeteg szemetet dobálnak el.  
 
Ormai István polgármester:  
A járdaépítést megrendelték a Városgondnokságtól, megrendelik a hulladékgyűjtést, a 
szemetes elhelyezését is.  
Felelős az igazgatónő.  
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161/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri a  
 
I.  Polgármestert: 
 

- A következő költségvetési rendelet módosításakor vizsgálja meg a 
laktanya területén lévő törmelék ledarálásának lehetőségét és 
felhasználását a földutak javítására.  
Vizsgálja meg továbbá, hogy az NKI Aradi utcai intézményénél tervezett 
sövénytelepítési igényt, illetve hogy a Szakképző Iskola előtti parkoló 
vízelvezetési probléma megoldása milyen költségekkel jár és illeszthető-e a 
város költségvetésébe. 

 
Határidő: 2011. szeptember 01.  
Felelős: Ormai István polgármester 

 
 

II.   A Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetőjét 
 

1.) Írásban jelezze az E.On felé a Hunyadi utcai közvilágítási problémákat,  
 

2.) Kezdeményezzen az Ebtenyésztők Egyesülete és az eb tulajdonosok között a 
Szennyvíztelep melletti kutyafuttató használati feltételeivel kapcsolatosan 
egyeztetést, majd erről tájékoztassa a képviselő-testületet is,   

 
3.) A DRV illetékeseivel együtt vizsgálja meg a Jókai utca 11/E számú 

lépcsőház előtti rácsos vízelvezető állapotát, ha szükséges, végeztesse el a 
tisztítási munkákat,  

 
4.) Vizsgálja meg a Szabadkai utcai vízelvezetési problémát, amennyiben 

dugulás okozza a problémát, végeztesse el a tisztítást. 
 
Határidő: 2011. július 30. 
Felelős: Svégel Gábor irodavezető 

   Kutiné Csicskár Edit igazgató 
 
 
28.) Előterjesztés a Nagyatád, Kossuth utca 1. szám alatti társasház földszintjén lévő 

helyiséggel kapcsolatos felújítási munkák bérbe történő beszámításának 
engedélyezéséről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Kossuth utca 1. szám alatti 
társasház földszintjén lévő helyiséggel kapcsolatos felújítási munkák bérbe történő 
beszámításának engedélyezéséről szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
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Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot 7 igen 
szavazat és 1 tartózkodás mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
162/2011. (VI. 30.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád, Kossuth utca 1. 

szám alatti társasház földszintjén lévő, nagyatádi 1368/A/3 helyrajzi számú, az 
önkormányzat tulajdonában álló helyiség bérlője, az EURO STORE Kereskedelmi 
Kft. (7500 Nagyatád, Ács utca 1., képviselője: Zsuffa Béla Miklós ügyvezető) részére 
engedélyezi az alábbiakban felsorolt felújítási munkák elvégzését: 

- járólapozás 
- az álmennyezet gipszkartonozása 
- falfestés 
- radiátor testek és csövek festése 
- nyílászárók mázolása. 

 
2. A Képviselő-testület a bérlő által a felújítási költségekből – a bérbeadót terhelő – 

járólapozás, falfestés, radiátor testek és csövek festésének, valamint a nyílászárók 
mázolásának költségeit engedélyezi bérbeszámítással elszámolni, melynek 
keretösszeget 773.107.-Ft+ÁFA, azaz Hétszázhetvenháromezer-egyszázhét forint 
összegben határozza meg. 

 
3. A Képviselő-testület a vállalkozó részére engedélyezi a munkák elkészülte után, a 

számlával igazolt és az önkormányzat Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
műszaki szakemberei által ellenőrzött, tényleges felújítási összeg havi bérleti díj 50 
%-ában történő elszámolását. 

 
4. A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a bérbeszámítási 

megállapodás megkötésére. 
 
5. A Képviselő-testület a bérbeszámítási keretmegállapodás alapján a felújítási munkák 

elvégzésének és az erről benyújtott számla helyességének ellenőrzésével a 
Polgármesteri Hivatal Műszaki és Vagyongazdálkodási Irodájának vezetőjét, az 
ellenőrzött bérbeszámítási összeg bérlő felé történő elszámolásával a Polgármesteri 
Hivatal Pénzügyi Iroda vezetőjét bízza meg. 

 
Határidő: 2011. július 30. a megállapodás aláírására 
Felelős:   Ormai István polgármester 
                Kliment Tiborné irodavezető  
                Svégel Gábor irodavezető 
 
 
Egyebek 
 
 Ormai István polgármester:  
Tájékoztatja a képviselő-testületet, hogy július 7-22 között szabadságra megy, az 
alpolgármester urak végzik a helyettesítést.  
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Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Tájékoztatja a lakosságot, hogy a hagyományos Henészi búcsú napja vasárnap lesz, az 
anyagiak miatt sajnos csak szerény mértékben, a Henészi italbolthoz tartozó területen, ahová 
szeretettel várja a gyermekeket és a szülőket.  
 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület ülését 1720 órakor 
bezárja. 

 
 

K.m.f. 
 
 
 
 

 
Ormai István  
polgármester 

Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 

 
 
 
 
 
 
 

Sasvári Tamás 
képviselő 

Dr. Novák János 
képviselő 

 
jegyzőkönyv hitelesítők 


